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Sodelovanje 
med sosedi 
se utrjuje

Potem  ko so se najv išji 
slovenski in italijanski drža
vniki srečali pred nekaj te
dni v Ljubljani, je v kraje
vnih medijih veljala ugoto
vitev, da se med sosednjima 
državama utrjuje duh prija
teljstva in sodelovanja.

Srečanju na vrhu je v na
s led n jih  tedn ih  sled ilo  še 
nekaj pom em bnih srečanj, 
ki samo potrjujejo zgornjo 
fezo in dajejo vtis, da se je 
med obema državama ven
darle odprlo novo poglavje, 
ki je bolj realno, da ne reče
m o p rag m atičn o , in manj 
usm erjeno v p re tek lo st in 
zgodovino, kar je dajalo tu
di povode za določene ne
gativne pristope in blokade.

V tej luči je  treba torej 
brati obisk, ki ga je opravil 
obrambni minister Andreat
ta v L jubljani ter srečanje 
podtajnika v zunanjem m i
nistrstvu Fassina v sloven
ski prestolnici.

V tem  k o n tek s tu  pa je  
treba  b ra ti tudi nasledn ja  
srečanja, ki se napovedujejo 
m ed slovenskim i vladnim i 
predstavniki in zastopniki iz 
D ežele  F u rlan ije -Ju lijsk e  
krajine.

P o spešena d ip lom atska 
d e ja v n o s t v se k a k o r d a je  
jam stvo, da se stvari pola
gom a no rm aliz ira jo  in da 
g redo  v pravo  sm er, vsaj 
kar zadeva bilateralne odno
se. Vprašanje pa je, koliko 
časa bo lahko trajalo takšno 
u sp ešn o  d o g o v a r ja n je  in 
sodelovanje, če vemo, da je 
v rimskih vladnih hodnikih 
zaznati vse več prepihov.

K ot S lo v e n c i v I ta l i j i  
“navijam o” za sedanjo d i
p lo m atsk o  ak tiv n o st med 
Italijo in Slovenijo, ker ve
mo, da bo to, direktno ali 
indirektno, pozitivno vp li
valo tudi na reševanje naših 
manjšinskih vprašanj. Naša 
narodnostna skupnost preži
vlja dokaj zapleteno, da ne

Centro civico - C ividale 
Venerdì 18 aprile 

ore 19.30

a conclusione 
della mostra 
Fiori, Rože, Flors

serata d i m usica  
e poesia  con

Luciano Chiabudini
Quintetto  

Scuola di m usica  
di S. Pietro al N atisone

Coro Pod Lipo

Circolo Ivan Trìnko 
Dopolavom Ferroviario Udine

Piero Fassino

rečem o k ritičn o  obdobje. 
P ren o v e  in o bnove  so na 
d n ev n em  red u , “ s is te m ” 
manjšina, ki je bil do neda
vnega utečen, se je dodobra 
izrabil, tako da potrebujemo 
nekaj novih  elem entov  in 
strategij.

To velja  za celo tno  za 
mejsko organiziranost, in ne 
sam o za en n jen i del, kot 
n ek a te ri, v zp o d b u jen i od 
parcialnih interesov, ugota
v lja jo . N ov i o d n o s i m ed 
S loven ijo  in Ita lijo , nove 
po litične  stra teg ije  v naši 
državi in ne nazadnje tudi 
sama stvarnost v naši deželi 
narekujejo, da moramo kot 
o rg a n iz ira n a  m an jš in sk a  
skupnost te spremembe za
znati, jih prim erno oceniti 
in posledično zarisati odgo
varjajočo strategijo. Bomo 
tega sposobni? (r.p.)

Terčon 
na čelu 
“naše” 

komisije
Konec prejšnjega te

dna je  p arlam en ta rn a  
komisija za imenovanja 
odločila sestavo štirih 
delovnih teles: odbora 
za nadzor proračuna in 
javnih financ, komisije 
za n ad zo r v a rn o stn ih  
s lu ž b , k o m is ije  za 
o d n o se  s S lo v e n c i v

Davorin Terčon

zamejstvu in v tujini ter 
k o m is ije  za p o litik o  
enakih možnosti.

Kar zadeva našo na
ro d n o s tn o  sk u p n o s t, 
velja posebej opozoriti 
na parlam entarno  k o 
misijo za odnose z za
mejstvom.

Temu organizmu bo 
načeloval Davorin Ter
čon (lib e ra ln a  d em o 
kracija), za podpredse
dnika pa je bil im eno
van Jože Možgan (ljud
ska stranka).

V nedeljo v Teru zaključni koncert letošnje Primorske poje

Zapeli so v Teru
“ Se vam  zahvalju jem o zato , ker nam  

želite dati svojo roko. Naš prostor potre
buje solidarnost vseh, saj strah biti Slove
nec ni še zamrl. Mi le naprej vztrajamo, le 
naprej gojimo slovensko besedo v terskem 
narečju, ki je  našla ponovno pot v cerkev. 
Toda tako v Bardu kot Tipani potrebujemo 
tako m nožično solidarnost, tako kulturno 
m anifestacijo, ki nas utrjuje, nas v kulturi 
povezuje in nam omogoča, da rastem o.”

S takimi besedami je  v nedeljo popol
dne prof. Viljem Cerno pozdravil v imenu 
dom ačih slovenskih kulturnih delavcev in 
tudi kot odbornik Gorske skupnosti T er
skih dolin na koncertu Primorska poje, ki 
se je  odvijal v prostorih centra Lem go v 
Teru.

D vorana je  m ajh n a , ne p o n u ja  vseh  
udobnosti kakih kulturnih domov in dvo
ran, je  pa b ila  p rizo rišče  res lepem u in 
kvalitetnem u koncertu, na katerem  so vsi 
pevci - vsaj tak občutek smo imeli- nasto
pili z jasno zavestjo, da se predstavljajo v 
krajih, kjer je  ohranjanje in oživljanje slo
venstva nelahko delo. In atmosfera, ki se

je  ustavrila je  bila zelo topla, prijetna. Po 
zaključenem  koncertu pa, še posebej po 
zaslugi prijateljev iz Goriške, ki so v Teru 
nastopili z dvema zboroma, se je  srečanje 
spremenilo v vesel in živahen praznik, ki 
se je  nadaljeval kar nekaj ur.

Uvodoma je pod vodstvom Davida Clo- 
dig nastopil zbor Beneške skupine, ki je 
p redstavil venček novejših beneških pe
smi. Sledil je moški pevski zbor Triglav iz 
Trente, ki ga je  vodil Dane Škerl. Nato so 
prišli na vrsto pevci m oškega zbora Skala 
iz Gabrij, ki jih  vodi dirigent M iran Ru- 
stja. Le-ta je  kasneje dirigiral še mešani 
pevski zbor Oton Zupančič iz Standreža. 
V Teru smo imeli priložnost še poslušati 
dva kom orna dekliška zbora, ki sodita v 
sam vrh zborovskega petja in sicer kom or
ni dekliški zbor iz Ilirske Bistrice, ki ga 
vodi Marija Slosar Lernarčič ter Komorni 
zbor Isk ra iz B ovca, ki je  nastop il pod 
vodstvom Ambroža Copija in navdušil ob
činstvo. Naj povemo še, da je  program le
po povezovala Luisa Cher.

beri na na strani 4

V soboto 12. aprila v okviru Dneva evropskih jezikov

Eurošuola v Gorici
Sodelovali an nekateri sedanji an nekdanji učenci Dvojezične šuole

Razpoznavni znak za vse je  bila biela kapuza na glavi. Na fotografiji je  an del otruok, ki so 
bili na goriški manifestaciji, zbrani v telovadnici, kjer je  bila otvoritev dneva an so potiekale 
tudi nekatere športne dejavnosti beri na strani 4

Scuole superiori, 
contestate le scelte
Reso noto il piano di razionalizzazione provinciale

Il piano di razionalizza
zione delle scuole della pro
vincia di Udine non tocca, 
come annunciato due setti
mane fa a S. Pietro al Nati
sone, la scuola elem entare 
di Savogna e quella media 
di S. Leonardo.

“ U na v itto ria  di P irro ” 
come ha avuto modo di dire 
il sindaco Lorenzo Zanutto 
durante l ’ultim o consiglio  
com unale di S. Leonardo, 
aggiungendo che “ora biso
gna pensare a riv italizzare 
la scuola”. Il mantenimento 
dei due plessi sarebbe infat
ti g a ra n ti to  so lo  p er un 
triennio.

A venire in teressati dal 
piano sono invece gli istituti 
superiori di Cividale. Il pro
getto predisposto dal prov
veditore agli sludi di Udine 
Carmine Monaco, presenta

to  m arted ì pom erig g io  ai 
sindacati e al Consiglio sco
lastico provinciale (il voto 
ufficiale e definitivo verrà 
dato jl prossimo 23 aprile), 
p re v e d e  l ’ac c o rp a m e n to  
dell’Ipsia di Pozzuolo all’I
stituto tecnico agrario “Pao
lino d ’Aquileia” di Civida
le.

Il commerciale cividalese 
passa invece sotto la presi
d en z a  d e l lic eo  c la s s ic o  
“Paolo D iacono” , al quale 
rimane accorpato l ’ex istitu
to magistrale di S. Pietro al 
Natisone, oggi liceo psico- 
pedagogico con indirizzo li- 
guistico.

Verrà infine cancellata la 
sede del Malignani, già de
funta per mancanza di iscri
zioni.

M ichele O bit 
segue a pagina 4
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Upravno
sodstvo
Italiji

Sloveniji
“Upravno sodstvo v Slo

veniji in Italiji” to je  tem a 
zanim ivega srečanja, ki je  
bil prejšnji teden v Trstu na 
pobudo deželnega  odseka 
Italijanskega centra za upra
v ne  š tu d ije . P r im e rja ln o  
analizo pravnega sistema v 
Sloveniji in Italiji so prispe
vali un iverzitetn i p rofesor 
Rajko Pirnat, slovenski so
dnik  Janez B rezn ik , prof. 
Sergio Bartole, državni sve
tnik Pier Giorgio Lignani in 
deželni upravni sodnik U m 
berto Zuballi, ki je bil duša 
celotnega študijskega sreča
nja. In prav on je  predaval 
“o varstvu slovenske manj
šine v Italiji v razvoju sodne 
prakse” . V svojem referatu 
je sodnik Zuballi spregovo
ril o številnih paradoksih s 
katerimi se sooCamo, ko je 
govor o slovenski manjšini. 
Ugotovil pa je, da vse to je 
odvisno od tega, da zakono
dajna oblast ni poskrbela za 
pozitivno zašCito slovenske 
manjšine. To praznino je  na 
nek naCin skuša la  pokriti 
sodna oblast, ki pa ne more 
nadomestiti zakonodajne.

Jeseni, bodo sreCanje po
novili in ga razširili tudi na 
avstrijsko sodstvo.

Celebrato il decennale  dell’attività dell’assoc iaz ione

Cividale “Città
del vino” a Siena

L ’assesssore al com m er
cio, agrico ltura ed attiv ità 
p rodu ttive del C om une di 
Cividale Stefano Paussa ha 
partecipato, a Siena, in rap
presen tanza delT A m m ini- 
strazione comunale, alle ce
le b ra z io n i del d ec en n a le  
dell’Associazione nazionale 
“Città del vino”.

C ividale infatti fa parte 
di tale associazione trovan
dosi al centro di un territo
rio ad alta vocazione nella 
pregiata produzione vinico
la dovuta ad una buona ven
tilazione ed ottimale esposi

zione solare.
Inoltre Cividale è pure ri

conosciuto centro di alto in
teresse storico-artistico-cul- 
turale, di squisita enogastro- 
nom ia ed itinerari panora- 
mico-paesaggistici molto ri
cercati e frequentati.

Tutto ciò le dà pieno tito
lo di appartenenza a tale as
sociazione le cui finalità so
no culturali ed ideali: il rife
rimento essenziale non è al 
prodotto vino ma al territo
rio produttore storico del vi
no. Di conseguenza l ’inizia
tiva dell’associazione tende

Stretta di mano tra il presidente avv. Massimo Corrado (a 
sinistra) e l ’assessore Stefano Paussa

a sviluppare una maggiore 
conoscenza d e ll’am biente 
vino e d irettam ente un in
cremento di forme turistiche 
evolute e qualificate.

In altre parole si tende a 
valorizzare la cultura del vi
no in tutti i suoi aspetti: la 
tutela della produzione, del
le risorse am bientali, p ae
saggistiche, artistiche e sto
riche dei territori a partico
lare vocazione vitivinicola. 
Pertanto, opera in collabo- 
razione con produttori, enti 
pubblici, istituzioni, coordi
nando m anifestazioni, rea
lizzando opere divulgative, 
attivando servizi che vanno 
in questa direzione.

A llo  scopo  l ’a ssesso re  
Paussa ha illustrato le carat
teristiche di C ividale e del 
suo territorio al presidente 
dell’associazione “Città del 
v in o ” , avvocato  M assim o 
Corrado ed al suo direttore 
dott. Paolo Benvenuti, con
segnando loro l ’artistico vo
lume “Vivere C ividale” di 
Mario Krivec ed altro m ate
riale illustrativo e gettando 
le basi per un possibile con
vegno nazionale d e ll’asso
c ia z io n e  in C iv id a le  nel 
prossimo futuro.

E’ nato nella valle dello Judrio

Un consorzio 
agro-forestale

Recentem ente un gruppo di proprietari 
di terreni agricoli e forestali ha costituito 
leg a lm en te  il C o n so rz io  ag ro -fo re s ta le  
Valli dello Judrio in Comune di Prepotto.

Il consorzio è nato con l ’obiettivo di va
lorizzare i terreni agricoli e forestali utiliz
zando le possibilità offerte dagli aiuti pre
visti da leggi regionali, statali e direttive 
CEE.

Inoltre il consorzio vuole porsi come in
terlocutore e promotore di una serie di ini
ziative atte al m iglioram ento econom ico 
ed am bientale di aree marginali, destinate 
altrim enti ad un ulteriore degrado. I p ro
m otori di questa in iziativa auspicano un 
allargam ento  del consorzio  ad altri p ro 
prietari anche in considerazione che l ’ade
sione è gratuita e non vincolante.

A presidente del consorzio è stato nom i
nato Sandro Bracco che sarà coadiuvato 
dai co n s ig lie ri L auro  Jaco le ttig  e L ino 
Bordon (tutti e tre sono periti agrari) e dai 
signori G iannicola C ircosta e G ianpaolo 
Toti.

Javne u
na posve

v Dobrovem
V Četrtek 24. aprila se bo 

zaCel na Dobrovem v Brdih 
mednarodni posvet na temo 
“Avstrija, Italija, Slovenija 
- Tri kulture javne uprave v 
soočenju z Evropo”. Posvet 
se bo 25. in 26. aprila nada
ljeval v Gorici. Gre za za
n im ivo  po b u d o , ki s ta  jo  
priredili Občina Brda in Cl- 
SIT - SredišCe za svetova
nje ter podporo prekom ej- 
nemu sodelovanju.

Predstavili pa so jo  tisku 
vCeraj, v sredo  16. ap rila  
župan  občine B rda F ranc 
MužiC, odgovoren za CISIT 
M assimo Bianchi, svetova
lec Milan Koglot ter odgo
voren za promocijski odbor 
m eduniverzite tnega sred i
šča  za  E v ro p sk e  š tu d ije  
g rad  V ip o lže  arh . DorCe 
SimCiC.

Lunedì 21 incontro a S. Pietro

La stagione 
dei gemellaggi

La Comunità montana Valli del Nati- 
sone prom uove dietro sollecitazione di 
un gruppo di cittadini un incontro che 
si terrà presso la sala consiliare del C o
mune di S. Pietro al Natisone, lunedì 21 
aprile alle ore 20,30, per la costituzione 
di un com itato per i gem ellaggi.

L ’iniziativa prende spunto dal fatto  
che la Com unità montana Valli del N a
tisone è gem ellata oram ai da diversi an 
ni con il Comune di Sam breville in B el
gio, dove risiedono num erosi valligiani 
e vuole verificare la possibilità di una e- 
ventuale in iziativa analoga nei d iversi 
com uni delle Valli del Natisone.

A supporto di questa in iz iativa  - si 
legge in un com unicato stampa dell’en
te m ontano sanpietrino- sarà necessario 
sen sib ilizzare la popolazione locale al 
fine di offrire ospitalità presso le fam i
glie ai cittadini stranieri che arriveran
no sul territorio. Tutte le persone inte
r e s s a te  so n o  in v ita te  a p a r te c ip a r e  
all’incontro.

  Aktualno
‘Alternativa’ 
za zamenjavo 
vodje SKD

Parlamentarne volitve so 
v S lo v e n iji  n a g ra d ile  
predvsem  tri stranke: libe- 
ra ld e m o k ra te ,  lju d sk o  
stranko in socialdemokrate. 
V olilna  p re izk u šn ja  pa je  
nekaterim  strankam  pošte
no zagodla. V prvi vrsti gre 
za P eršak o 
ve dem okra
te , ki n iso  
p riš li n iti v 
p a r la m e n t ,  
za  K o c ja n 
čičevo zdru
žen o  lis to  
ter za Peter
le to v e  k r 
ščanske d e
mokrate.

M e d te m  
ko je  z d ru 
žena lista že 
s k l i c a l a  
k o n g re s  in  
na  n jem
imenovala novo vodstvo, ki 
bo vodilo  novo stra teg ijo  
stranke, je  Peterle vztrajal 
p ri sv o je m , Č eravno  je  
s tran k a  na  za d n ji v o liln i 
preizkušnji izgubila 70 ti
soč glasov, kar za dvo-mili- 
jo n sk o  državo niso maCje 
solze.

N ezadovo ljstvo  znotraj 
stranke je  bliskovito rastlo 
in nekateri so že pred nekaj 
meseci opozarjali, da je tre
ba prenoviti stranko in za
menjati Peterleta. Ta pa je 
na v o d stv u  s tran k e  dob il 
zau p n ico  in tako  v z tra ja l 
pri svojem in odbival napa
de, ki so prihajali z desnice, 
kakor tudi z liberalnega de
la stranke.

V zadnjem Casu pa se je 
zgodilo  nekaj, kar Peterle 
oCitno ni pričakoval in ki 
mu bo lahko res stalo g la
vo. Tako desnica kot liber
alni del SKD sta se koalizi- 
rala in se v javnosti p red
stavili kot alternativa SKD.

V njej so v idna im ena, 
k o t so A n d re j C a p u d e r , 
Ivan O m an, P rim ož Bulc, 
Vida Čadonič SpeliC in sam 
bivši tajnik Edvard Stanič, 
ki pripada liberalni struji in 
je bil do nedavnega hud na
sp ro tn ik  d en im o  A ndre ja  
Capudra. Danes pa so ti po
litiki skupaj, kar daje jam 
stvo, da je alternativna sku
p in a  z n o tra j SK D  trd n o  
odločena, da opravi potre
bne zamenjave in da odslo
vi Peterleta.

vi s t :

S predsednikom  stranke 
je  ostalo vse manj ljudi in 
p o čas i ga za p u šča jo  tud i 
najbolj zvesti. P redsednik 
SKD danes lahko računa na 
pomoC tajnice Hilde Tovša- 
kove, Iz idorja  R ejca, A n
dreja Umka in še koga dru

g eg a , m anj 
n a k lo n je n i  
Peterletu pa 
so B o ru t 
S om m ereg- 
g e r , M iro 
slav  M o ze
tič , N ada  
Skuk, ki pa 
n iso  p r is to 
p ili k a lte r
nativi in bo
do  lah k o  
o d lo č a li  o 
r a z u m e  r ju  
sil.

P r e j š n jo  
so b o to  je  

SKD im ela sreCanje v o d 
stva, na katerem Peterle m 
ponudil zahtevanega odsto
pa in ni sk lical izrednega 
kongresa, kot so zahtevali 
Člani alternative.

Kaj se bo zgodilo sedaj? 
Bodo a lternativc i u tegnili 
u v e l ja v i t i  sv o je  teze  in 
opraviti kadrovsko Čistko?

Nekateri zunanji opazo
v a lc i n a p o v e d u je jo  SKD 
Crno p rih o d n o st, ozirom a 
pravijo, da SKD nim a p ri
hodnosti, saj bo zaradi tako 
moCnih notranjih  prepirov 
kmalu razpadala. Poudarja
jo  namreč, da je  SKD edina 
stranka, ki je preživela za
četek slovenske osam osvo
jitve. M edtem ko so takra 
tne stranke razpadle ali se 
na novo fo rm ira le , so k r
ščanski demokrati vztrajali, 
ker jih  je  vezala skupna nit: 
krščanska tradicija. V vsem 
ostalim  pa so si bili precej 
različn i. Zato vpršanje je , 
Ce bo n a v e z a n o s t na  k r 
ščanstvo še pom enila tako 
vez, da se bo SKD ohrani
la. Ne smemo namreC poza
biti, da iste vrednote cenijo 
tudi v drugih strankah, de
nimo v ljudski in pri Janše
vih socialdemokratih.

P e te rle  o s ta ja  vse bo lj 
sam , s tran k a  pa o d ig rava 
vse bolj podrejeni položaj. 
Tudi v zamejstvu popušča
jo  politične vezi s SKD in 
samim Peterletom, ki so bi
le do pred kratkim zelo tr
dne. (r.p.)

Massiccia adesione al referendum

Come in tutte le grandi città anche a Lubiana il traffico è 
caotico e trovare un parcheggio è come vincere alla lotteria. 
E dunque gran lavoro per la rimozione delle automobili.

Si al referendum
Nel tem po record di 15 

giorni la Lista associata so
cialdemocratica, i verdi ed il 
partito nazionale hanno rac
colto molte più delle 50 mi
la firme, necessarie per l’av
vio  d e l l ’ite r re fe re n d a rio  
contro la restituzione dei bo
schi sloveni alla Chiesa ed 
ai discendenti dei feudatari.

1 prom otori del referen
dum  si d ic h ia ra n o  m o lto  
s o d d is fa tt i  d e lla  g ran d e  
quantità di firme raccolte e 
dichiarano che non intendo

no scendere a compromessi 
con gli altri partiti per trova
re un’accordo sul problema 
della restituzione dei boschi 
che rappresentano più di un 
terzo  di tu tta  la superfice 
slovena.

No in Albania 
Il m in istro  degli Esteri 

s lo v en o  Z oran  T h a le r ha 
sconfessato  alcune notizie 
apparse sui giornali e secon
do le quali anche la polizia 
s lovena farebbe parte del 
contingente internazionale 
di pace per l ’Albania.

Thaler ha precisato che in 
Albania andrà un numero e- 
siguo di po lizio tti sloveni 
con il compito di coordinare 
l’attività della polizia locale. 

Andreatta a Lubiana 
1 ministri della difesa slo

veno Turnšek, italiano A n
dreatta ed ungherese Keleti, 
si sono incontrati a Lubiana 
per discutere della possibi
lità di formare un’unità mi
litare in rappresentanza dei 
tre paesi. Intanto la Slovenia 
ha d ec iso  di fo rm are  con 
l’Austria un battaglione spe

ciale per operazioni di pace 
nel mondo.
Assicurazioni “giovani”

E ’ c a d u ta  nel v u o to  la 
proposta d e ll’associazione 
delle assicurazioni slovene 
di aum entare il prezzo del 
premio assicurativo per tutti 
gli au to m o b ilis ti che non 
abbiano superato i 25 anni 
di età. La proposta è stata 
fatta in quanto si è appurato 
che il m aggior num ero di 
in c id en ti è p ro v o cato  dai 
giovani tra i 18 ed i 25 anni 
di età.
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Rože - Flors 
chiude con 
un concerto

'

Si è aperta con l ’esibizio
ne di a lcun i a lliev i d e lla  
G lasbena šola - Scuola di 
musica di S. Pietro al Nati- 
sone la mostra Fiori - Rože 
- Flors nei locali del Centro 
civico di Borgo di Ponte a 
Cividale. E si chiuderà allo 
stesso m odo venerdì 18 a- 
prile alle ore 19,30. Anzi, 
accanto al Q uintetto  della 
Scuola di m usica, guidato 
dal prof. Fabio Devetak, ci 
sarà anche un momento più 
c o ra le  a c o n c lu s io n e  di 
un’iniziativa che ha visto un 
n o tev o liss im o  afflu sso  di 
visitatori. D iretto dal m ae
stro Nino Specogna si esi
birà infatti il coro Pod lipo 
di Vem asso che presenterà 
canti della tradizione popo
lare slovena delle Valli del 
Natisone.

Interverrà alla serata an
che Luciano Chiabudini che 
sin tetizza in sé tutti gli a- 
sp e tti più s ig n ifica tiv i di 
q u e s t’in iz ia tiva  prom ossa 
dal circolo Ivan Trinko di

Cividale e dal Dopolavoro 
ferroviario di Udine con il 
patrocin io  del Com une di 
Cividale. Ferroviere in pen
sione C hiabudin i è m olto 
a ttivo  sul p iano  cu ltu ra le  
nell’associazionismo slove
no, ma soprattutto è autore 
di testi e poesie sia in slove
no che friulano. Una serata 
dunque tutta da vedere.

Ma torniano indietro alle 
iniziative dei giorni scorsi 
che hanno riscosso davvero 
grande successo, in partico
lare la serata dedicata alla 
p ro iez io n e  di d iap o sitiv e  
F iori del Friuli a cura del 
G ru p p o  fo to g ra f ic o  del 
DLF. Molto apprezzate an
che le dimostrazione prati
che a cui hanno partecipato 
n u m ero s i ra g a z z i d e lle  
scuole cividalesi e non sol
tanto.

L ’in iz ia tiv a  ha dunque 
indubbiam ente avuto suc
cesso e cetram ente porterà 
ad ulteriori iniziative comu
ni.

A Cividale 
ritorna 

il grande 
cinema

E ’ un grande ritorno, 
quello del cinema a C ivi
dale. Il programma predi
sp o sto  d a lla  so c ie tà  
«Transmedia» di Gorizia, 
che con l’amministrazione 
comunale ha un contratto 
per sei anni, prevede alcu
ne prime visioni di rilievo 
che si terranno nel teatro 
Ristori.

Si inizia sabato 19 apri
le, alle 20, affidata  a “Il 
paziente inglese”, film su
per premiato dagli Oscar 
che potrà essere visto an
che domenica 20, dalle 15 
in poi, con tre proiezioni 
consecutive.

Si prosegue con “La ca
rica dei 101” dal 25 al 27 
ap rile , il for tu n atissim o  
“Il ciclone” il 3 e 4 m ag
gio, la commovente storia 
di “ S h in e” 1’ 11 m aggio , 
“Jerry Maguire” con Tom  
Cruise il 17 e 18 maggio, 
“Space Jam ”, film -fum et
to che ha per protagonista 
la star della pallacanestro 
Michael Jordan il 25 e 26 
maggio.

Infine “D ante’s peak”, 
nuova produzione del ge
n ere  c a ta s tr o f ic o , il 31 
m aggio e 1 giugno. Dopo 
q u e sti sp e tta c o li  v errà  
p ro g ra m m a ta  an ch e la  
stagione estiva, con nuovi 
titoli in prima visione.

I prezzi dei biglietti va- 
rieranno dalle 10 mila lire 
(in ter i p latea  e galleria) 
alle 7 mila lire (ridotti) fi
no alle 5 mila lire per mili
tari e pensionati.

Avtor, Jožko Kragelje je bil dolgoletni urednik TK

Lik Ivana Trinka
v novi žepni knjigi

V zbirki G radite lji s lo 
venskega dom a je  Založba 
Ognjišče izdala m onografi
jo  o Ivanu Trinku - Zam ej
skemu. Napisal jo  je  Jožko 
Kragelj, duhovnik in publi
c is t, ki prav  go tovo  sodi 
m ed n a jb o lj p o g lo b lje n e  
poznavalce dela in osebno
sti Ivana Trinka, o katerem 
hrani tudi precej dragoce
nega gradiva. Leta 1968 je 
namreč Kragelj začel sode
lovati pri Trinkovem  kole
darju , po sm rti p rof. B e 
dnarika leta 1975 ga je  pa 
začel sam urejevati. Sode
loval je  tudi pri najpom em 
bnejših pobudah, ki so teži
le k osvetlitv i T rinkovega 
lik a  in preko  n jeg a  sam e 
Benečije.

O av to rju  m o n o g rafije  
naj povemo še, da je doma 
iz Modrejcev pri Mostu na 
Soči, da je bil posvečen za 
duhovnika decembra 1942. 
leta v Gorici. Nekaj m ese
cev je  b il k ap lan  v Id riji 
nato župnik na Livku in si
cer do 1948. leta, ko so ga 
iz po litičn ih  razlogov p o 
slali v zapor. Zaprt je bil do 
ju l i j a  1956. T is to  h u d o  
ižkušnjo je opisal v knjigi 
“ M oje c e lic e ” , ki je  le ta  
1994 izšla tudi v ita lijan 
skem  je z ik u  z n as lo v o m  
“ Io  p re te  n e lle  p r ig io n i 
dell’ex Jugoslavia” .

Toda vrnim o se k Trin- 
kovi m onografiji. Po zelo 
k ra tk e m  z g o d o v in sk e m  
opisu  K ragelj p red stav lja  
p rv a  le ta  ž iv lje n ja  Ivana 
T rin k a , nato  sled i p rikaz

Dopo quello di Clodig un incontro con la giovane poesia slovena a Zolla di Monrupino

Voci nuove dalla Slovenia
L’iniziativa del “Gruppo 85” occasione per conoscere la realtà letteraria d ’oltreconfine

Venerdì scorso sì è svol
to a Z o lla  d i M o n ru p in o  
(Col), nei pressi di Trieste, 
un incontro con la giovane 
p o es ia  slo ven a . S i tra tta  
della seconda occasione ac
ca d u ta  nel g iro  d i p o ch i  
g io rn i. I p o e ti e scr itto r i 
che gravitano attorno ad u- 
na d e lle  rea ltà  le ttera rie  
più  significative della S lo 
venia, la collana studente
sca “B eletrina", sono stati 
infatti ospiti una settimana 
prima, a Clodig, di una se
rata organizzata dal circolo, 
culturale Ivan Trinko.

Forse non è un caso che 
questo accada ora, e in così 
breve tempo. Si è creato in
fa tti un interessante circuito 
tra giovani poeti sloveni, i- 
taliani e di altre nazionalità 
che hanno iniziato a colla
borare da due esperienze, 
quella di Medana, sul Col
ilo sloveno (dopo lo scorso 
anno si è tenuta la prima e- 
d izione dei “G iorn i della  
poesia e del vino” ), e quella 
di “Stazione Topolò”, con 
la rassegna “Voci dalla sa
la d ’aspetto”.

A Zolla l ’iniziativa, inti
tolata “I colori della paro
la ” , è s ta ta  o rg a n iz za ta

Il poeta sloveno Matjaž Pikalo lo scorso anno a Topolò

dalla “Skupina 85”, gruppo 
triestino che lavora p er  la 
co n o scen za  d e lle  d iverse  
realtà di confine. A presen
tare i propri lavori - alcuni 
dei quali per l'occasione e- 
rano tradotti in ita liano - 
sono sta ti Taja K ram ber
ger, Matjaž Pikalo, AleS S- 
teger, Maja Vidmar e Urok 
Zupan.

L 'introduzione a ll’opera 
degli ospiti è stata svolta da 
Roberto Dedenaro e Marko 
Kravos.

La poesia  slovena degli 
anni Novanta, come quella 
presente a Clodig e a Zolla,

porta  con sé una nuova e 
p iù  grande a m bizione  r i 
spetto a quella che l ’ha pre
ceduta. La generazione dei 
poeti degli anni Ottanta a- 
veva introdotto nella poesia  
slovena una nuova sensibi
lità, ma era un poesia che 
rimaneva in superficie. La 
sensazione, Tespressione e 
non ultimo l ’ambizione dei 
poeti di quel decennio sono 
sta ti m odesti, coincidendo  
con l ’idea ed  il desiderio  
dell’ indipendenza della liri
ca da altri ordini sociali e 
politici, rispetto ai quali e- 
ra accreditata come lirica

Naslovna 
stran 

s sliko (olje) 
Cora 

Skodlarja

zelo tesnih stikov, ki jih je 
go jil z najv idnejšim i s lo 
venskimi kulturniki od tol
m inskega d ijak a  A lo jz ija  
Franka do Levca, urednika 
L jubljanskega zvona, kjer 
je  objavil “nekaj narodnega 
blaga iz tužne Benečije” in 
nekaj pesmi, od Josipa Stri
tarja, katerega je  prevedel 
povest Gospod M irodolski 
(Il s ignor di V a ipacifica ) 
do Simona Gregorčiča.

In prav bogata Trinkova 
k o re sp o n d e n c a , n jeg o v a  
povezava z najbolj em inen
tnimi kulturniki njegovega 
časa tako iz Italije, kot iz 
štev iln ih  vzhodnih  držav, 
je  ena od najbolj zanimivih 
aspektov Trinkovega lika.

jožko kragelj

ivan trinko

Nato, tudi s citati iz do
sedanjih  študij, nam  K ra
gelj predstavlja Trinka pre
vajalca, glasbenika, po liti
ka, f ilo zo fa , s lo v n iča rja , 
njegove odnose z beneško 
duhovščino in z nadškofom 
N ogara, njegov pogreb in 
oporoko, vse do spom eni
kov in portretov njemu po
svečenih. Dragoceno je  tu
di poglavje posvečeno v i
rom in predvsem bibliogra
fiji Trinkovih del.

V zadnjem delu knjige je 
objavljena črtica “Ovčji ka
p la n ” in izb o r T rin k o v ih  
pesmi. Gre torej za korist
no pu b lik ac ijo , ki ponuja 
celovito sliko tega velikega 
sina beneške zemlje, (jn)

naziona le senza una p ro 
pria configurazione statale. 
La giovane poesia slovena, 
i cui autori più significativi 
hanno un’età che si aggira 
intorno ai 30 anni, ha inve
ce la speranza di mettersi a 
confronto con grandi quesi
ti (Dio, la Verità,...).

N ello  spazio  prepara to  
dalla poesia degli anni Ot
tanta, la nuova poesia slo
vena appare libera, non op
pressa nè toccata dalla p o 
litica, dal discorso naziona
le e storico  sloveno. P ro 
prio per questo è una poe
sia “orig ina le”, nel senso  
che parte dall’origine. Tut
to lascia capire che con gli 
anni Ottanta si è chiuso un 
p ro cesso  in izia to  dal R o 
m a n tic ism o , da F ra n ce  
Prešeren in poi, e concluso 
con /’ indipendenza slovena.

Oggi i nuovi poeti slove
ni hanno una caratteristica 
forse unica, perché unico è 
il tempo in cui vivono. Han
no sp a z io  d a v a n ti  a sè , 
guardano con curiosità  e 
voglia di apprendere tutto  
ciò che succede nel mondo, 
vogliono scoprire, imparare 
e, p e rc h é  n o , in se g n a re  
qualcosa, (m.o.)

Nekaj o nas 
v Argentini

“David D oktorič, P ri
m o rsk i d u h o v n ik  m ed 
starim in novim svetom”. 
To je naslov knjige, ki je 
pred novim  letom  izšla  
p ri g o rišk i M o h o rjev i 
družbi. Gre za precej za
nimivo delo v kolikor je 
zan im iv  lik D o k to riča , 
duhovnika, pesnika, skla
datelja, gospodarskega in 
kulturnega organizatorja, 
ki se je rodil na Prim or
skem leta 1887, umrl pa 
je v Urugvaju leta 1962.

Življenjepis in gradivo 
o njem je  v zbrala in ure
dila dr. Irene Mislej, ki je 
za publikacijo pripravila 
tudi izbor njegovih član
kov, v katerih obravnava 
del Primorske zgodovine 
in zgodovino slovenskih 
izseljencev. Predstavitev 
D ok to riča  d o p o ln ju je ta  
dva krajša prispevka, prvi 
izpod peresa prof. Zore 
Tavčarjeve osvetljuje nje
govo pesniško delo, drugi 
je napisal dr. Zorko Harej 
in obravnava njegovo de
lovanje na glasbenem po
dročju.

Življenjska pot Davida 
D oktoriča je  bila precej

zn a č iln a  za p rim o rsk e  
Slovence. Leta 1928 se je  
nam reč moral pred- faši
stičnim nasiljem umakniti 
v Slovenijo, do leta 1936 
je  preživel m ed prim or
skimi begunci v kraljevi
ni Jugoslavije in nato je  
do smrti deloval med iz
seljenci vseh jugoslovan
skih narodov v Urugvaju, 
še zlasti med Slovenci.

David Doktorič je po
znal msgr. Ivana Trinka. 
Se kot bogoslovec ga je 
obiskal med tečajem ko
ralnega petja v Cervigna- 
nu, ki je  bil ro jstn i kraj 
matere in kjer je  večkrat 
preživlja l počitnice. Se
veda je tudi poznal Trin- 
kovo  de lo  in  z n jim  se 
očitno tudi dopisoval.

Na osnovi Trinkovega 
rokopisa, ki ga je  sicer 
pre je l leta 1920, je  leta 
1956 o b ja v il v re v iji  
“Slovenska beseda”, ki je 
izhajala v Buenos Airesu 
članek “Nekaj o beneških 
Slovencih”.

Članek je  bil odgovor 
na revijo Touringa cluba, 
ki je zanikala slovenstvo 
Benečije, (n)
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Ena od
delovnih
skupin
na delu, na
sobotnem
dnevu
evropskih
jezikov

Za vse učence slovienskih šuol v soboto 12. aprila v Gorici

Naša eurošola
Evropski Bureau za manj 

razširjene jezike je  zbrau an 
proglasiu 12. april kot Dan 
evropskih jezikov. Takuo v 
različnih krajih v Evropi so 
m anjšine o rgan iz ira le  vse 
sorte kulturnih manifestacij, 
k i so b ile  v g lav n em  n a 
m enjene najm lajšim . Zelja 
je bila tudi ustvariti nek ma- 
nifestativen moment na ka
terem  vsaka od m anjšin je  
zbudila širše interes za nje 
posebnosti.

Le grede je  potekala na 
D anskem , v ob jem u tis te  
nemške manjšine, Evrošola 
ali takuo ki ji  p rav ijo  d o 
mačini Euroschule. Tu so se 
zbrali učenci, ki hodijo v d- 
vojezične Suole ali v Suole 
od manjšin iz ciele Evrope. 
Glih takuo, ki je  bluo tle par 
nas dvie liet od tega.

K ot rečeno, v saboto je  
biu Dan evropskih jezikov 
an so ga veselo an živahno 
praznovali tudi slovenski o- 
troci, ki so se zbrali v Gori
ci. Prišli so iz Tržaške pok
rajine z vlakom , z avtobu
som iz Špietra (učenci pete
ga razreda an nekateri od 
nižje srednje) an sevieda iz 
vsieh kraju Goriške. To par
vo so v sprevodu šli po go- 
r išk ih  u licah  an ljud je so 
pru začudeno g ledali tolo 
živahno rieko vsieh farb.

Potem so se otroci zbrali 
pri kulturnem centru Bratuž 
v telovadnici. Po uradnem  
oozdravu, so se porazdelili 
po sk u p in ah  in tu d e la li. 
Lahko so zbirali med šport
no, likovno, plesno, literar
no, novinarsko... dejavno
stjo. Naj povem o le, da so 
se beneški otroci v glavnem 
odločili za šport in se merili

v športnih veščinah s svoji
mi slovenskimi vrstniki. Po 
kosilu so se spet zbrali v te
lovadnici in pokazali, kaj so 
u s tv a r ili .  B ilo  je  lep o  in 
prijetno.

Torej v soboto je Evrošo
la spet zaživela. Za goriško 
manifestacijo so se odločili 
in dali pobudo zanjo ravna
telji zbrani v odboru, ki je  2 
liet od tega organizirali E- 
vrošolo.

S pobudo  je  b ila  zado- 
vo lja  tudi rav n a te ljica  D- 
vojezičnega šolskgea centra

v Spetru Ž iva G ruden. Še 
posebej je  pohvalila iniciati
vo, ker daje m ožnost s lo 
venskim otrokam, ki naj so 
v B e n e č iji  a li d ru g o d  v 
deželi, vsi hodijo v mička- 
ne, m aloštev ilne Suole, ki 
d o s tik ra t  n iso  p o v ez an e  
med sabo, an takuo so imeli 
priložnost se srečati z varst- 
n ik i, u g o to v iti ,  da so 
vključeni v širši sistem slo
venskega šolstva. Dejstvo, 
da so se skupine srečale an 
pom ešale im a seveda tudi 
svoj vzgojni pomien.

Iz Gorice 
na Dansko

“Evropa mora postati svet kulturno različnih, a 
vendar enakopravnih skupnosti in narodov”. Ta
ko je  dijakinja drugega razreda nižje srednje šole 
Ivan Trinko iz Gorice (in Doberdoba) Tjaša Dor
nik povedala na otvoritveni slovesnosti Evrošole, 
ki se je  odvijala prejšnji konec tedna v Tondernu  
na Danskem.

Na glavnem mestnem trgu sta prisotne nagovo
rila  tu d i p red sed n ik  o rg a n iza c ijsk eg a  od bora  
Hans Hansen ter podpredsednik evropskega ura
da za manj razvite jezike Bojan Brezigar.

Evropskega srečanja so se udeležili slovenski ni- 
žješolci Trinka z Goriške, ki so na svoj račun pri
šli v petek zvečer, ko so vrstnikom ostalih treh pri
sotnih manjšin (slovenske s Koroške, irske in nem 
ške na Danskem ) uprizorili del predstave Salon  
Expò. Sicer Evrošola na Danskem je  bila ponovno 
priložnost za utrjevanje prijateljstva med mladimi 
različnih jezikov, ki so tako spoznali, da je  večjezi
čnost predvsem bogastvo.

Obogateni s temi ugotovitvami so se naši goriški 
dijaki vrnili nazaj in bodo izkušnjo na Danskem  
gotovo ohranili v trajnem spominu.

Spazio radiofonico 
sulle minoranze
D al 17 aprile su Radio Onde furlane

A cominciare dal 17 a- 
prile, alle 11.15, con sca
denza q u in d ic in a le , dai 
m icrofoni di radio Onde 
fu r la n e  ci sa rà  sp az io  
informativo dedicato alle 
minoranze linguistiche eu
ropee, il tito lo  del p ro 
gramma è “Intematsiona- 
litari”. Il Galles, la Catalo
gna, la B retagna e tu tte 
quelle realtà normalmente 
poco conosciute e trattate 
dai mass media a grande 
diffusione saranno seguite

direttamente dalla redazio
ne di Radio Onde furlane. 
Ogni puntata avrà un ap
profondim ento  tem atico  
anche con co llegam enti 
intemazionali. Oggi, 17 a- 
prile, il tema della trasmis- 
sionea è il recente incontro 
YEN (Y o u th  E u ro p ean  
Network), tenutosi in Un
gheria all’inizio di aprile a 
cui ha partecipato un gio
vane friu lano  in rappre- 
snetanza del FAF - Movi- 
ment di Zovins pai Friul.

Skrb za 
media 

narodnosti
Problem atika radijskih  

in televizijskih programov 
m adžarske in ita lijanske  
narodne skupnosti je bila 
na dnevnem redu Kom isi
je državnega zbora za na
rodni skupnosti.

Položaj na tem podro
čju je  nam reč precej pe
reč, saj se in form ativn i 
prostor za obe skupnosti 
le napre oži. Vsekakor je  
bilo na seji p oud arjen o, 
da je  tr eb a  z a g o to v it i  
m an jšin sk im  rad ijem  in 
Tv obstoj.

150 pevskih zboru 
na Primorski poje
Na štierih koncertih so zapieli tudi naši zbori

Na letošnji reviji Primor
ska poje, ki se je  že 28. lieto 
ponovila v 24 krajih na naši 
an drugi strani meje, kar pri
de reč 24 koncertov in skoraj 
150 pevskih zborov, so lietos 
sodelovali trije zbori iz bene
ških dolin Pod lipo, Matajur, 
an Beneške korenine. Parvi 
je pieu v Gorici, drugi v Ko
baridu an tretji v Teru. Zen
ska p esv k a  skup ina  R ože 
majave iz Rezije pa je sodel
ovala na posebnem koncertu 
Primorske poje, ki je biu vas 
posvečen ljudskim pesmi an 
je biu v Portorožu.

T uole veliko  an m očno 
pevsko gibanje je  zaobjelo 
naše kraje tudi s tem, de sta 
bla kar dva koncerta v v i
demski pokrajini, oba zelo 
uspešna. Parvi je biu na Tr
bižu an je povezoval zbore s 
Primorske an iz Koroške, to
rej Slovence iz Italije, A v
strije in Slovenije.

Drugi, v nedejo, je biu pa 
v Terski dolini, v centru Le- 
mgo, v vasi Ter (Pradielis). 
Doživeli smo ries nekaj po
sebnega, saj sta med drugim 
nastopila dva pevska zbora, 
ki sta lani paršla na parvo 
miesto tekmovanja po oceni 
strokovne žirije: komorni de
kliški zbor iz Ilirske Bistrice 
in k o m orn i zb o r Isk ra  iz

Bovca, ki sta v špici, na var- 
hu zborovskega petja na Pri
morskem. Nastopila sta še d- 
va moška zbora iz sicer Ska
la iz G arbrij an Triglav iz 
T ren te . P o s lu ša li sm o še 
mešani zbor Oton Zupančič 
iz Standreža in Beneške ko
renine. Koncert je  biu liep, 
atmosfera ta prava an praz
nik je šu potle naprej vič ur.

Gor na 
varhu moški 

zbor 
Matajur v 
Kobaridu 

tle blizu pa 
Beneške 
korenine

Scuole superiori, 
contestate le scelte

dalla prim a pagina
T u tto  b e n e ?  N e a n c h e  

per idea. La p roposta  del 
provveditore si scontra to
talm ente con quelle che e- 
ra n o  s ta te  le a s p e tta tiv e  
del Com une di C ividale e 
del D istretto scolastico ci- 
vidalese.

Q u e s t ’u l t im o  av e v a  
m esso sul piatto  una con
tro p ro p o s ta  ch e , a co n ti 
fatti, non è stata tenuta in 
considerazione.

Si tra ttava di prevedere 
“ s o lo  a c c o rp a m e n ti  di 
scuole esistenti n e ll’am bi
to cividalese, tenendo con
to  d e lla  lo ro  t ip o lo g ia ” , 
com e spiegava a ll’inizio di 
q u esta  se ttim ana il p re s i
dente del distretto Stefano 
Gasparin.

Si sa reb b e  c rea to  c ioè  
un polo scientifico-um ani- 
s t ic o ,  fo rm a to  dal l ic e o  
classico, da quello scienti
fico che è annesso al con
vitto nazionale e dal liceo 
p s ic o -p e d a g o g ic o  di S. 
P ietro al Natisone.

Q u e s t ’u l t im o , p e r  la 
c ro n aca , co n ta  in q u es to  
anno scolastico 87 studenti 
s u d d iv is i  in se i c la s s i ,  
m entre per il prossim o an-

II Distretto 
scolastico 

di Cividale 
aveva proposto 

la creazioni 
di tre poli

no gli iscritti sono 107.
Un secondo polo tecni

co si sarebbe form ato  ac 
corpando l ’Itc a l l ’Istitu to  
a g ra rio , m en tre  un te rzo  
polo  p ro fessionale , co s ti
tu ito  dalle  scuo le p ro fes
s io n a li  di C iv id a le  e S. 
G io v an n i al N a tiso n e , è 
già in funzione.

Una p roposta  “secondo 
logica” , afferm ava G aspa
r in , ch e  n on  si fe rm a v a  
neanche davanti al “m uro” 
rappresentato dalla contra
rietà del convitto naziona
le a qualsiasi accorpam en
to che lo riguardi.

Dal canto suo il sindaco 
di C ividale G iuseppe B er
n ard i a l l ’in iz io  di questa  
settim ana aveva scritto  al 
Provveditore di Udine ed a 
vari enti scolastici e am m i
n is tra tiv i d e lla  p ro v in c ia

r ib a d e n d o  “ la  p o s iz io n e  
d e l la  g iu n ta  ch e  t ro v a  
quanto m eno assurdo pro
cedere alla defin iz ione di 
accorpam enti delle  p re s i
denze a lla  v ig ilia  di una 
r i fo rm a  ra d ic a le  d e l la  
scu o la  m ed ia  su p e r io re” . 
L ’am m inistrazione com u
nale  ag g iu n g ev a  che “ se 
com unque il p rovveditore 
vorrà intervenire, dovrà te
nere conto della specificità 
del territorio ed accettare i 
suggerim enti che vanno al 
di là di m eri in te re ss i di 
parte, ritenendo che la pre
sen za  a C iv id a le  di ogni 
in d ir iz z o  s c o la s t ic o  s ia  
fondam entale” .

Sia il presidente del d i
s tre tto  che l ’am m in is tra 
zione com unale prom etto
no ora battaglia (“Per que
stioni p o litiche  - afferm a 
o ra B ern a rd i, p a r tic o la r 
m ente contrariato  - hanno 
fa tto  tu tto  ciò  che hanno 
v o lu to ” ), m a sa rà  m o lto  
difficile ribaltare le indica
z io n i d a te  al C o n s ig l io  
s c o la s t ic o  p ro v in c ia le ,  
chiam ato ora a dare un pa
rere v incolan te sulla p ro 
posta.

M ichele O bit
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11 2 7  aprile nel più piccolo c o m u n e  delle  Valli del N atisone  si vota  per il nuovo consig lio  co m u n a le

Drenchia, il futuro nell’urna
Il sindaco uscente Mario Zufferli si ripresenta con una lista del Ppi che comprende tutti i consiglieri uscenti 
Maurizio Namor, già sindaco negli anni Ottanta, capeggia una lista civica di chiara connotazione progressista

Nome: Maurizio

Cognome: Namor

Professione: insegnan
te di scuola superiore 
presso l ’Istituto tecni
co agrario di Cividale

Età: 46 anni

S ta to  c iv ile : sp o sa to  
con tre figli

Risiede a: Cividale

Esperienza amministra
tiva: sindaco di Dren
chia dal 1983 al 1988

Lista con cui si candi
da: Lista civica

Slogan: O perare per 
la gente nella chiarez
za e nella trasparenza

1

Nome: Mario

Cognome: Zufferli

Professione: architetto 
libero professionista

Età: 43 anni

S tato  c iv ile : sp osa to  
con due figli

Risiede a: Udine

Esperienza amministra
tiva: sindaco di Dren
chia dal 1988 al 1996, 
assessore della Comu
nità montana Valli del 
Natisone

Lista con cui si candi
da: Partito popolare i- 
taliano

Slogan: Drenchia 2000

Maurizio Namor
Quella di Maurizio Namor 

è una candidatura voluta dai 
componenti della “Lista civi
ca”, una compagine apartitica 
ma con un connotato chiara
mente progressista, lo stesso 
che caratterizza altre ammini
strazioni locali lungo la fascia 
del confine. Namor è convin
to che il comune di Drenchia 
può fare di più e meglio per i 
suoi abitanti, senza natural
m ente farsi troppe illusioni 
poiché i problemi, non facili 
da risolvere, sono sotto gli oc
chi di tutti.

“La lista civica - racconta 
- è nata dalla constatazione 
che parecche aspettative della 
gente non hanno trovato ri
scontro durante la trascorsa 
gestione. Faccio alcuni esem
pi: a che serve fare un nuovo 
edificio per il Comune? E ’ 
denaro pubblico che andrebbe 
speso per bisogni effettivi, più 
sentiti dalla gente, e questi 
certamente non mancano. Si 
migliorino i trasporti, le stra
de interpoderali e gli altri ser
vizi. Sembrerà una piccolez
za, ma la gente è scontenta

del fatto che, di sabato, il Co
mune sia chiuso”.

Per Namor è inoltre indi
spensabile migliorare il rap
porto tra l ’amministrazione 
comunale e la gente di Dren
chia. Sa bene che in quattro 
anni di mandato non si posso
no fare dei miracoli, anche 
perché il comune ha ben po
che risorse finanziarie. Sostie
ne perciò la necessità di coin
volgere il comune nei pro
grammi della Comunità mon
tana. Andrebbe predisposto 
un articolato piano di svilup
po, onde evitare finanziamen
ti dispersivi e non finalizzati 
alle esigenze della popolazio
ne. Namor si augura che la

Bicamerale appena istituita 
dal Parlamento sia in grado di 
rivedere la questione delle 
amministrazioni locali, per
ché eventuali accorpamenti 
dei piccoli comuni, fatti in 
modo burocratico e che, sen
za un piano di sviluppo, non 
porterebbe a nessuna soluzio
ne. “La gente - dice Namor - 
va fiera del proprio comune, 
sempre che le cose funzioni
no a dovere”. E ’ convinto e 
da anni assertore, il candidato 
della lista civica, dei diritti 
della comunità slovena delle 
Valli del Natisone. Nel suo 
programma spicca inoltre un 
impegno particolare per gli 
anziani.

Mario Zufferli
A Drenchia la Usta del sin

daco uscente Mario Zufferli si 
presenta con il simbolo del P- 
pi e i candidati sono gli stessi 
di quattro anni fa, con l’inseri
mento di due giovani. Zufferli 
punta alla riconferma con una 
valutazione positiva del man
dato trascorso: “Con la nuova 
legge che prevede l’elezione 
diretta del sindaco alcune cose 
sono state semplificate, ma 
non tutto è risolto. Il sindaco è 
certamente in grado di gestire 
più iniziative, ma gli intoppi 
burocratici restano e sono de
cisamente troppo, specie per

quel che riguarda i rapporti 
con la Provincia e la Regio
ne”.

Zufferli elenca alcune ope
re pubbliche per le quali sono 
stati avviati i lavori durante 
l ’ultimo mandato, tra cui la 
nuova sede comunale, la rete 
fognaria e la rivitalizzazione 
del valico di Solarje, che po
trebbe rappresentare una spin
ta verso lo sviluppo turistico 
della zona. Il progetto prevede 
la costruzione di un rifiigio al
pino con un’area attrezzata e il 
ripristino della sentieristica sul 
Colovrat. Un collegamento a-

deguato con la Slovenia si sta 
rendendo possibile anche gra
zie alla strada Volče-Solarje 
che sta per essere costruita 
dalla parte slovena grazie ad 
un contributo del programma 
Phare.

Il sindaco uscente si lamen
ta dei grossi ritardi della Re
gione nel predisporre un pro
getto complessivo per le zone 
di montagna. “Se ne parla da 
tanti anni ma non si è fatto 
quasi niente. Neanche il solo 
accorpam ento dei Com uni 
può risolvere i problemi della 
montagna, perché si mettereb
bero insieme delle miserie. 
Quindi, o si fa un intervento 
complessivo, o non c ’è risul
tato” dice indicando a questo

proposito la necessità di leggi 
adeguate che prevedano age
volazioni concrete e appetibili 
per chi decide di rinunciare 
all’emigrazione. Zufferli non 
vede la possibilità, per i giova
ni, di rimanere sul posto o di 
farvi ritomo se non esiste un 
recupero edilizio ed un riordi
no fondiario per il quale ci 
vorrebbe, a suo avviso, una 
legge di agevolazione.

Per il resto, sottolinea an
che la necessità di sostenere le 
attività culturali, con partico
lare riguardo per la rivitalizza
zione delle tradizioni locali. In 
questo settore annuncia la 
pubblicazione di un libro che 
parlerà del comune di Dren
chia.

La lotta per la carica di s indaco vede com e protagonisti l’esperto Luigi Borgnolo e l’esordiente Franco Piccaro

Una sfida a due anche per Torreano
I cittadini torreanesi sceglieranno tra la conferma della “Lista rinnovamento” e l’appoggio alla lista “Insieme verso il 2000”

Luigi Borgnolo
Dopo quattro anni di ge

stione del Comune, la lista 
“Rinnovamento” si presenta 
nuovam ente ai cittadini di 
Torreano con a capo il sinda
co uscente Luigi Borgnolo. 
Questi evidenzia i risultati 
della trascorsa gestione co
munale, sulla quale esprime 
un giudizio generalmente po
sitivo, pur sottolineando il fat
to che quattro anni sono lar
gam ente in su ffic ien ti per 
com pletare un program m a 
amministrativo. “O si conclu
dono le opere dei predecesso-

E’ un uomo di mare, lo sfi
dante nella corsa per la carica 
di sindaco di Torreano. Co
manda un rimorchiatore pres
so la stazione operativa del 
porto di Trieste, ma non ri
nuncia a fare quotidianamente 
il pendolare tra il capoluogo 
giuliano e la Pedemontana, a 
cui rimane saldamente legato.

Franco Piccaro si presenta 
con la lista “Insieme oltre il 
2000” alla quale lui stesso non 
vuole dare un preciso conno
tato politico, anche se risulta,

ri o si realizzano dei progetti, 
comunque i tempi tecnici e 
burocratici sono di una len
tezza esasperante” sostiene 
Borgnolo.

Dopo anni di esperienza 
amministrativa Borgnolo dice 
di aver ceduto alla lusinga di 
una nuova candidatura su sol
lecitazione di molta gente che 
ha apprezzato il suo lavoro. 
“La lista Rinnovamento è una 
aggregazione di persone indi- 
pendenti che ha sempre ope
rato al di fuori di ogni condi
zionamento politico, perse

tutto sommato, una specie di 
“Ulivo”. “In paese non si dà 
molta importanza agli schemi 
politici precostituiti, quello 
che importa è ritrovarsi uniti 
attorno a degli obiettivi comu
ni” dice Piccaro, e spiega i 
motivi che sono stati alla base 
della presentazione della lista.

Piccaro è restìo a muovere 
critiche troppo severe o dema
gogiche all’amministrazione 
uscente: “Criticare è facile, 
più difficile risulta essere co
struttivi. Bisogna uscire da u-

guendo solo gli interessi della 
nostra gente, e i candidati si 
qualificano esclusivamente in 
base alla semplice valutazio
ne della singola storia indivi
duale” dice il sindaco uscen
te, rammaricandosi del fatto 
che le elezioni si svolgano 
con qualche mese di anticipo 
rispetto alla prevista scadenza 
del m andato. “E ’ una vera 
sfortuna - afferma - non poter 
riuscire a vedere compiuto il 
rinnovo del manto stradale, 
per il quale è stato dato l’inca
rico due anni fa, mentre i la
vori sono iniziati solo in que
sti g iorni”. Borgnolo è co
munque convinto che, anche

na certa logica «da cortile» e 
provvedere in primo luogo al 
bene della comunità” spiega il 
comandante, e sottolinea la 
necessità di proporre un piano 
generale e complessivo di svi
luppo del comune, evitando 
così i rischi di interventi che 
possono provocare malcon
tento. Piccaro fa alcuni esem
pi: la piazza di Torreano va la
sciata libera e non deve essere 
invasa dai parcheggi, che sa
ranno pure una necessità ma 
si possono fare altrove. Si trat
ta sì di abbellire i particolari 
del paese, ma lo spazio va 
sfruttato con ponderazione e

se dovesse passare la mano, 
molte importanti opere pub
bliche sono state avviate o so
no in fase di compimento. E ’ 
il caso della rete fognaria che 
ha richiesto un impegno non 
indifferente, o della zona arti
gianale che va ampliata, al fi
ne di consentire l’insediamen
to di nuove attività produttive. 
La lista presenta un program
ma articolato di opere pubbli
che che comprende, tra l’al
tro, l ’ampliamento della scuo
la elementare di Torreano, il 
recupero del centro del capo
luogo, realizzando la piazza 
ed i relativi parcheggi ad essa 
funzionali.

funzionalità “Torreano - dice 
Piccaro - può promuovere ed 
ospitare sul suo territorio nuo
ve attività produttive, anche di 
carattere industriale, purché si 
tratti di imprese di dimensioni 
ridotte, agili e pulite. Bisogna 
sfruttare tutte le agevolazioni 
esistenti in materia e provve
dere, nel contempo, a valoriz
zare anche le risorse ambien
tali del comune”. Il program
ma della sua lista appare parti
colarmente attento agli aspetti 
sociali, con l’impegno di pro
muovere la realizzazione di 
strutture per le attività cultura
li e sportive.

Nome: Luigi

Cognome: Borgnolo

Professione: titolare di 
una discoteca

Età: 58 anni

Stato civile: separato, 
una figlia

Risiede a: Torreano

Esp. amministrativa: sin
daco di Torreano dal 
1993, vicepresidente del
la Comunità montana

Lista con cui si candida: 
Lista di rinnovamento

S logan : V ota per la 
continuità

Nome: Franco

Cognome: Piccaro

P ro fe ss io n e : co m a n 
d a n te  d e lla  m arin a  
mercantile

Età: 44 anni

S ta to  c iv ile : sp osa to  
con due figli

Risiede a: Torreano

Esperienza amministra
tiva: nessuna

Lista con cui si candi
da: In siem e verso  il 
2000

Slogan: Un paese vivo 
in cui vivere

Franco Piccaro
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Slovenski svetovni 
kongres v Spetru
Člani konference za Slovenijo obiskali Benečijo

Ideja o Svetovnem  Slovenskem  K on
gresu s e je  začela uresničevati v Sloveniji 
in povsod po svetu, koder so Slovenci ra
zkropljeni leta 1989. Takrat je  jasno pri
šla na dan volja oblikovati telo, ki naj 
povezuje vse Slovence.

Začeli so se združevati okrog te ideje 
(tudi v nasi deželi), junija 1991 pa je bil 
sklican v Ljubljani prvi svetovni sloven
ski kongres. Do njega je res prišlo, toda 
prav ko je  začela  d ivjati desetnednva

Kako Svetovni slovenski 
k o n g res  - K o n fe ren c a  za 
S lo v en ijo  g led a  na d an a 
šnjo  s tv arn o st s lo v en stv a  
doma in po svetu smo lah
ko tudi Benečani spoznali v 
soboto, ko nas je  obiskala 
velika skupina članov SSK 
s predsednikom  Danijelom  
S ta rm a n o m  na č e lu . O b 
njem  so bili tudi poslanka 
Socialdem okratske stranke 
S lovenije M ajda Zbačnik , 
n e k a te r i  b iv š i  p o s la n c i ,  
obisk v N adiške doline je  
pa vodil slovenski konzul v 
Trstu Tomaž Pavšič.

G lav n i to č k i o b isk a  v 
Benečiji sta bili pogovor s 
d ru ž b en o -p o litič n im i d e 
lavci v p ro sto rih  d v o jez i
čnega šo lskega središča v 
S p e tru  in  k a s n e je  o b isk  
g roba m sgr. Ivana T rinka

vojna v Sloveniji tako, da se je kongres 
predčasno zaključil.

Mnogo stvari se je  od takrat sprem e
nilo, Slovenija je postala samostojna dr
žava in v tem sprem enjenem  okviru je  
začela dobivati nove značilnosti tudi po
buda Svetovnega slovenskega kongresa. 
Ponekod, kot recimo v deželi Furlaniji- 
Juljisk i krajini, je  pobuda popolnom a  
zam rla, drugod, kot recimo v Sloveniji, 
je SSK še aktiven.

Pozdrav predsednika Starmana v Spetru

na Tarčmunu.
D obrodošlico je  gostom 

iz Slovenije izrekel Giorgio 
B a n c h ig , g la v n i u re d n ik  
Doma, ki je  osvetlil sedanji

La Dieta 
ha vinto 
in Istria
C o n tro  le p r e v is io n i  

d e l l ’u ltim a  ora  e n o n o 
stante m oltissim i sondag
gi che lo davano in d iffi
coltà il partito del presi
d en te  cr o a to  T u d jm a n , 
l ’U n io n e  d e m o c r a t ic a  
cro a ta  ha r e g is tra to  un 
su ccesso  a lle  e lez io n i di 
d om en ica  per il rinnovo  
d e lla  C a m e ra  a lta  del 
parlam ento e le am m ini
strazioni locali.

Il partito del presidente 
ha registrato un inspiega
bile successo anche a Za
gabria, dove è risultato il 
primo partito. Soltanto in 
Istr ia  e n ella  reg ion e di 
Fiume l’HDZ non ha avu
ta la m a g g io r a n z a  d ei 
consensi. In questa regio
ne ha vinto il cartello  di 
centro-sinistra che è risul
tato anche il primo parti
to nella città dei cantieri.

L a D ie ta  is tr ia n a , il 
partito regionalista istria
no, aperto alla convivenza 
tra le varie etnie presenti, 
ha stravinto in Istria con
quistando 26 (di cui 4 ai 
rap p resen tan ti d ella  co 
m u n ità  ita lia n a ) dei 40  
seggi nel nuovo consiglio  
re g io n a le . AI p a r tito  di 
T ud jm an  è an d ato  il 15 
per cento dei consensi, se
guito dal Foro dem ocrati
co istriano (10% ), dai so
cialdemocratici e dai libe
rali (5%).

Il partito regionalista si 
è im posto in tutti i com u
ni d e l l’Is tr ia , fu orch é a 
San Pietro in Selve.

Srečanje
manjšin

ekonomiji
O bstaja jo  m ožnosti 

za tesnejše sodelovanje 
m ed slo v en sk im i g o 
spodarskim i operaterji 
iz naše dežele in onimi 
s K o ro šk e g a ?  N a to  
v p ra šan je  s ta  sk u ša li 
najti odgovor delegaciji 
Slovenske gospodarske 
z v e ze  iz C e lo v c a  in 
Slovenskega deželnega 
gospodarskega združe
nja, ki sta se sestali v 
T rs tu  p od  v o d stv o m  
p o d p re d sed n ik a  SG Z 
A n to n a  K o re n a  in 
SDGZ M arina Pečeni- 
ka.

Na srečanju  sta go
spodarski organizaciji 
ugotovili, da imata kar 
nekaj skupnih  točk in 
enake poglede, kar za
deva strategijo  gospo
d a rsk e  u v e lja v itv e  v 
A vstriji in Italiji. M o
žn o s ti o b s ta ja jo  tudi 
kar zadeva medsebojno 
sodelovan je , še p o se
bno v zvezi s korišča- 
n jem  sredstev  E v ro p 
ske Unije, ki so izrecno 
n am en je n a  m e d n a ro 
dnemu gospodarskemu 
sodelovanju. Organiza
ciji sta sprejeli okvirni 
sporazum , na podlagi 
katerega se bosta sku
paj potegovali za dosle
dno izv a jan je  tis te g a  
dela Resolucije sloven
sk eg a  p a rla m en ta , ki 
obravnava pom oč go 
spodarskim sredinam v 
zamejstvu.

p o lo ž a j S lo v e n c e v  v v i 
dem ski pokrajini. N jegovo 
izvajanje so potem  dopol
nili Jole Namor, direktorica 
n ašeg a  č a so p isa , M arino  
V ertovec, p redsednik  k u l
turnega društva Ivan Trin- 
ko, Paolo Petricig, ki je  po
sebej orisal vprašanje slo
venske šole v Benečiji, nje
no pot do priznanja, priča
k o v a n ja  do  s lo v e n sk e  in 
ita lijanske  vlade. P etricig  
je  gostom  spregovoril tudi 
o glavni šibkosti šole in si
cer, da se dvojezižno izo
braževanje om ejuje na 5 ra
z red o v  o sn o v n e  šo le . V 
imenu špetrskega župana je 
lepo spregovorila  v d ia le 
ktu  B runa D orb o lò , ki je  
izpostav ila  vprašanje dela 
na dom ačih tleh, kar zadr
žuje ljudi v domačih krajih 
in s tem v zvezi krizo bene
ških podjetij.

Sledil je  zanim iv dialog 
s slovenskim i gosti, ki so 
postavljali vprašanja. Tako, 
da sm o se čeprav  v nekaj 
urah dotanikili, seveda po
vršno, celega spektra vpra
ša n j, v k lju č n o  z v p ra š a 
njem vidljivosti programov 
slovenske televizije, (jn)

O spremembi 
ustavnega določila, 
ki zadeva jezikovne 
narodne skupnosti 

v Avstriji bodo 
jeseni razpravljali 

poslanci dunajskega 
parlamenta 

(na sliki)

Na Dunaju prvi s e s t a n e k  v s e h  avstrijskih manjšin

Zaščita manjšin
prihaja v ospredje

Tudi na Koroškem se slo
v en sk a  n a ro d n o s tn a  sk u 
pnost ukvarja z uveljavlja
njem zakonskih normativov, 
ki bi zajamčili in uveljavljali 
p riso tn o st in razvoj n a ro 
dnostnih skupnosti. V tem 
okviru gre posebej podčrtati 
dejstvo, da se je  na Dunaju 
prvič sestal m anjšinski so
svet, v katerem  so predsta
vniki vseh manjšin, ki živijo 
v Avstriji.

Skupnega sestanka so se 
udeležili Slovenci na Koro
škem in na Štajerskem, gra
d iščanski H rvati, M adžari 
na Gradiščanskem, Romi na 
Gradiščanskem in na Duna
ju ter predstavniki cerkve.

Predsednik sosveta za ko
roške in štajerske Slovence 
Marjan Sturm je  pred samim 
zasedanjem  povedal, da bo 
srečanje služilo  predvsem  
vladi in parlam entu kot iz
hodišče za avstrijsko politi
ko do  m an jš in  v p r ih o 
dnjem.

Sicer o pogledih na sama 
izhodišča je  prišlo do razha
jan j m ed obem a krovnim a 
organizacijam a Slovencev 
na K o ro šk em : N aro d n im  
svetom koroških Slovencev 
in Zvezo slovenskih organi
zacij. Prvi zagovarjajo kon
cept politične partecipacije 
manjšine, medtem ko ZKO 
podpira logiko politične in
tegracije pripadnikov m anj
šine in zaščito v obliki indi-

Marjan Sturm (ZSO) in spo
daj Nanti Olip (NSKS)

1

vidualnih kulturnih človeko
vih pravic. Zaradi teh razli
čnih vizij je  Sturm kot pred
sednik sosveta povedal, da 
se bo prizadeval za integra

cijo obeh predlogov, tako da 
bi slovenska manjšina lahko 
nastopila enotno in podprla 
en sam dokument.

Drugačnega mnenja pa so 
predstavniki katoliške orga
niziranosti, ki so negativno 
o cen ili p rvo  skupno  sejo  
vseh  šes tih  n a ro d n o s tn ih  
skupin. S takšnim stališčem 
pa se ne strinjajo vsi ostali 
zastopniki manjšinskih sku
pnosti, ki so se udeležili sre
čanja na Dunaju.

V teh dneh je predstavni
ca socialdemokratske orga
nizacije “A vstrijske naro
dnostne skupnosti v SPÒ ” 
na Koroškem  Ana B latnik 
napovedala, da bo avstrijski 
p arlam en t lahko že jesen i 
razpravljal o ustavnem dolo
čilu o manjšinah.

O tem so razpravljali tudi 
na kongresu SPÒ v Linzu, 
kjer je ta stranka sprejela re
solucijo, s katero naj bi Av
strija v zvezni ustavi prizna
la svojo kulturno, etnično in 
jezikovno mnogolitost. Bla
tnikova je  pozvala manjšin
ski sosvet, naj podpre to re
solucijo, ki bi tako imela še 
v eč jo  težo  v av s tr ijsk em  
parlamentu.

Ze dejstvo, da je  avstrij
ska socialdemokratska stran
ka zavzela takšno stališče do 
m anjšin, kaže na velik na
predek v odnosu do te pro
blematike, saj gre za oceno 
največje stranke v Avstriji.

Danes se sestanejo člani deželnega posvetovalnega telesa

Komisija o tisku
Odločali bodo o kriterjih za razdelitev sredstev našim časopisom

Danes se na Deželi sestane posvetovalna 
kom isija, ki je  zadolžena, da izrazi svoje 
m nenje o razdelitvi državnih sredstev (8 
m ilijard lir) za potrebe naše narodnostne 
skupnosti.

Kot vemo so v njej tudi slovenski zasto
pniki (M arij M aver in M arija Ferletič za 
SSO, Igor Komel in Edvin Svab za SKGZ 
ter Viljem Cerno in Ferruccio Clavora za 
Slovence iz videmske pokrajine), ki bodo 
na današnjem srečanju razpravljali o novem 
konceptu za razdelitev sredstev zam ejske
mu tisku.

Kot vemo to je postavka, ki je trenutno 
najbolj kritična, saj so podpore za tisk že 
nekaj let blokirane, kar predstavlja nemalo

težav naših časopisom, med katerimi sodi 
tudi Novi Matajur.

In da bi se dobilo primerno rešitev temu 
vprašanju, je  Skupno zastopstvo pripravilo 
izhodišče, po katerem  naj bi se razdelila 
sredstva za tisk. Na žalost pa na zadnjih 
dveh sestankih deželne kom isije ta argu
ment ni šel v obravnavo, kar pom eni, da 
smo za nekaj tednov zamudili možnost, da 
bi naši časopisi prejeli vsaj del sredstev, J

Upajmo, da bodo danes le dobili soglasje 
in sprostili denar, ki je že nekaj let v deželi 
ni blagajni. Potrebno je, da se potrdi sistem 
finansiranja, ki ga je predlagalo Skupno za-l 
stopstvo, to je izraz manjšinske organizira
nosti.

Predsednik Slovenskega  
raziskovalnega instituta  
SLO R I sklicuje

ki bo v torek 22. aprila ob 
19. uri in ob 20. uri v dru
gem  sklicu v Gregorčičevi 
dvorani, Ul. S. Francesco 
20 v Trstu

Dnevni red:
1. Poročilo upravnega sveta
2. Obračun za leto 1996 in 
predračun za leto 1997
3. Poročilo nadzornega 
odbora
4. Sklad za štipendiranje 
diplomskih nalog
5. Razno

Sledila bo predstavitev  
publikacije “M ed Alpam i in 
Jadranom: Slovenci v 
Evropski uniji” . Prisoten  
bo avtor Bojan Brezigar
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S. Leonardo, 
la riscoperta 
di una grotta

La cooperativa naturalistica M ichele G ortani ed il 
Circolo idrologico speleologico friulano presenteran
no, venerdì 18 aprile alle 20.30, nella sala del Circolo 
culturale e assistenziale di S. Leonardo, la riscoperta  
della grotta “Star Cedad”.

Durante la serata, orga
n iz z a ta  d a lla  C o m u n ità  
montana con il patrocinio  
del Comune di S. L eonar
d o , sa rà  i l lu s tr a ta  con  
Vausilio  di diapositive, la 
riscoperta della risorgiva, 
il cui sviluppo planim etri- 
co è passa to  dai 70 m etri 
iniziali a oltre un chilom e
tro attuale.

La cavità si apre a quo
ta 3 0 5  lu n g o  il r io  “P o  
star m edico”, a sud dell’a 
bitato di S. Leonardo. Per 
raggiungerla è necessario  
seguire la strada foresta le  
che si trova a sinistra del 
rio che attraversa il paese, 
quindi risalirlo fin o  ad ar
rivare alle pareti calcaree 
che in terrom pono la p r o 
secuzione verso il m onte. 
In  quel punto , a m età p a 
rete, sì apre l ’ingresso del
la g ro tta  co n tra d d is tin to  
da una costante fuoriuscita  
d ’a cq u a  e da un p ic c o lo  
lembo di travertino.

Andrea M occhiutti, nel
la r iv ista  “M ondo so tte r
raneo”, ripercorre i passi 
di questa riscoperta.

La p rim a  esp lo ra zio n e  
avvenne in fa tti nel 1964. 
N el marzo dello scorso an
no, poi, in occasione di u- 
na rev is io n e  d e lle  g ro tte  
della  zona p er  il cam pio
nam ento delle acque, si è 
riposizionata la cavità e si 
è raggiunto in arrampicata  
artificiale l ’ingresso.

“A c ir c a  3 0  m e tr i  da  
quest’ ultimo - scrive M oc
chiutti, che ha preso parte  
alla ricerca assieme a R o
b e r to  L a va , A d a lb e r to

D ’A ndrea, M arco H osm er 
Zam belli e M oreno Tosoli
ni - notam m o una fessu ra  
dalla quale proveniva una 
fo r te  corrente d ’aria. Q ue
sto  p a r tic o la r e  in d ica va  
buone speranze d i p ro se 
cuzione. Si rese p erò  n e 
cessaria un ’ulteriore usci
ta p er allargare in modo e- 
nergico la fe ssu ra ”.

Superata  questa , venne  
r a g g iu n to  il v e ro  ram o  
p rin c ip a le , cara tterizza to  
da un corso d ’acqua rico
perto sul fondo  da una m i
riade di collaroidi bianchi. 
L a  gro tta  con tinuava  a n 
co ra , con una sa la  dopo  
l ’a ltra . “N e lle  se ttim a n e  
s u c c e s s iv e  - r ic o r d a  lo  
s p e le o lo g o  - v e n n e ro  e- 
sp lo ra ti nuovi ram i, tra i 
q u a li  d ie d e  p a r t ic o la r e  
soddisfazione il ramo della 
«mucca pazza» la cui p ro 
secuzione venne individua
ta a lc u n e  s e t t im a n e  p iù  
tardi grazie a lla  corrente  
d ’aria causata d a ll’inver
sione term ica  della  bella  
stagione”.

In conclusione la grotta  
“Star C edad”, la seconda  
co m e  im p o r ta n z a  n e lle  
Valli del Natisone, rappre
senta  il c la ssico  esem pio  
di come l ’esplorazione del
le vecchie cavità con m eto
dologie nuove e soprattut
to con una nuova  m en ta 
lità possa consentire buoni 
risultati.

Oltre allo sviluppo a lti
metrico, risultano di gran
de in teresse  anche g li a- 
spetti geologici e la gran
de varietà degli ambienti.

Drobci vsakdana ‘ujeti 
na traku in nato v knjigi
Bogata poklicna izkušnja novinarke Neve Lukeževe med Slovenci

“La giornalista con il registratore” , so jo imeno
vali ljudje v videmski pokrajini, ko se je  začela ob 
koncu petdesetih letih in v začetku šestedesetih let 
vse pogosteje pojavljati tudi v Nediskih in Terskih 
dolinah, v Reziji in Kanalski dolini. Novinarka Ne
va Lukežč je  celih trideset let vodila oddajo “Sose
dnji kraji in ljudje” za Radio Koper, ob tem pa je  
dopisovala in še vedno redno piše za Prim orski 
dnevnik. Z magnetofonom je  prekrižarila podolž in 
počez ves teritorij, na katerem živi in aktivno delu
je  naša skupnost v Italiji.

Tako je  Neva Lukež opravljala in še vedno opra
vlja novinarski poklic v njegovi najbolj avtentični 
obliki, v neposrednem in pristnem stiku z našimi 
ljudmi, njihovimi uspehi in težavami. Prejšnji te
den je izšla njena knjiga z naslovom “Delčki našega 
vsakdana”, s katero naša kolegica Neva na zanjo 
značilen , neposreden način posreduje drobce iz 
svoje bogate poklicne ikušnje.

Je kakšen poseben raz
log, da si v knjigi to liko  
prostora namenila še zla
sti Benečiji?

Od vseh krajev , ki sem 
jih nič kolikokrat obiskova
la od Miljskih hribov do tr- 
biža, sem se najbolj naveza
la na Benečijo, morda zato, 
ker so bili tam naši ljudje 
najbolj zapuščeni in potre
bni pomoči.

Moje delo je bil neposre
den stik z ljudmi, tako ,da 
nisem  samo poročala, am 
pak sem se čutila soudele
žena pri dogajanju. Č utila 
sem  z lju d m i, n jih o v im i 
uspehi in stiskami.

V tistih letih razmere v 
B enečiji najbrž niso bile 
lahke.

Ne, bile so nasprotno, ze
lo težke z ozirom na to, kar 
je danes. Ljudje so me spre
jemali s srcem in obenem z 
velikim  strahom . Prvič so 
videli v svojih krajih novi- 
narko-žensko in povrh tega 
še z mikrofonom. Premagati 
je bilo treba zid nezaupanja.

Gotovo ni šlo kar tako.

Res je, a tedaj so mi po
magali ljudje kot Izidor Pre
dan in Mario Kont. To je  bi
lo v času, ko je razsajal Gla
dio, čeprav se še ni vedelo 
za to im e. V sak o k ra t, ko 
sem  šla  v B en eč ijo , sem  
imela od Krmina naprej po
licijsko spremstvo.

L judje so vedeli, da so 
pod strogim  nadzorstvom , 
še posebej če pridejo v stik 
z novinarjem “tuje” radijske 
postaje. V nekem baru mi je 
m ožakar celo rekel, da ne 
bom dobila kave, ker je ta
ko odredil občinski tajnik.

To je bilo pred, recimo, 
tridesetimi leti. Kaj pa da
nes?

Danes vidim  v Benečiji 
čisto  drug svet. L judje so 
neprim erno  bolj odprti in 
p r ip ra v lje n i s o d e lo v a ti.  
M ladi so angažirani, druš
tva delajo, veliko več je  sa
mozavesti in ponosa, ki ga 
občutiš pri ljudeh. Prosto 
izražajo svojo pripadnost, ki 
so jo  morali nekoč skrivati 
pod težo ustrahovanja. To 
mi daje o bču tek  velikega

Platnica 
knjige 

Neve Lukež, 
ki je  pred 

kratkim 
izšla v Kopru

NEVA LUKEŠ

DELČKI NAŠEGA 
VSAKDANA

za d o ščen ja  in  p rije tn o  je  
misliti, da sem s svojimi od
dajami morda tudi sama pri
spevala delček k temu pre
porodu.

Ali se še kaj vračaš v 
Benečijo?

Se, in to prav rada, ven
dar moram priznati, da do
kaj težko gledam Benečijo 
brez mikrofona. Moj pogled 
je  pač vselej šel skozi m a
gnetofon, vedno sem iskala 
kako “žrtev”, pa naj je bila 
to kuharica za kakšnen do
mač recept ali pa godec s 
harm oniko, ali em igrant s 
sv o jim i p ro b lem i, a li pa 
predsednik kakega društva. 
Zame niso pomembne fun
kcije, pomembni so ljudje.

Koliko oddaj pa si vse
ga skupaj registrirala?

Oddaja je bila na sporedu 
dobesedno vsako nedeljo 30 
let. Brez počitnic. Vmes so 
bile še reportaže sredi te 
dna, temu pa je treba še do
dati sodelovanje s Prim or

skim dnevnikom. Sedaj pa 
kar računaj. Največje moje 
zadoščenje je, da sem svoj 
poklic vedno o p rav lja la  z 
vsem srcem in da ljudje to 
dobro vedo in znajo ceniti. 
Na delo naših društev g le
dam  z v e lik o  lju b ezn ijo , 
morda še bolj na tiste, ki ne 
zmorejo ne vem kakšne ka
kovosti, vem pa točno, koli
ko se trudijo.

N edvom no d rži, da je  
Nevina novinarska in člo
veška prisotnost med naši
mi ljudmi še kako občute
na. O tem pričajo številna 
vabila društev za predsta
vitev njene knjige, kar bo 
najbrž svojevrsten rekord. 
T oda pravi rekord  si je  
postavila sama z dolgole
tn im  v z tra jn im  d elom , 
polnim ljubezni in spošto
vanja do vsega, kar naše
mu človeku dviga ponos in 
dostojanstvo.

Čestitamo Neva.
D.U.

Pisraoiz Ki
S to ja n  S p e tič

t
R a z p r a v a  o r e fo rm i s o c ia ln e  

države (W elfare State) bo po “ a l
b an sk em  in c id e n tu ” p re izk u sn i 
kam en levosred inske valde. E di
ne, ki ji je  v E vropi uspelo o k le
s tit i d ržavn e stro šk e  za sto tiso č  
m ilija rd  lir , ne da bi p r iza d e la  
revnejših  slojev in tem eljn ih  so c i
a ln ih  s to r it e v .  K ar n iso  m a čje  
solze.

Tokrat ne bo lahko. Ita lija  po
trosi za “w elfare” toliko, kot dru
ge evropske države. Le da od p a
de na starejše generacije več kot 
na m ladino in brezposelne d elav
ce.

M islim , da je  treba “ w e lfa re” 
r a zš ir iti in u ra v n o v esiti. Z a h te
v a t i ,  naj d r u ž b e n o  s o l id a r n o s t  
(in valid n in e, na prim er) p laču je
jo  iz d a v čn ih  d a ja te v , ne pa iz 
p r isp ev k o v  d e la v cev  in u r a d n i
kov, ki so sam o en del družbe.

K ljub tem u pa bo treba v po
kojninski džungli nekaj vej pose
kati. V em , da tu d elu je  zakon  o 
velikih  štev ilih , kar sm o Slovenci

po d o m a če  r e 
kli, da “gre hu 
dič srat na večji 
kup” .

L očiti bo tre
ba p r e d č a s n e  
u p o k o j i t v e .  
K a jti  za m e  ni 
m o g o č e  p o s ta 

viti na isto raven zunanjega m in i
stra Lam berta D inija, ki je  po 16 
letih  dela v em isijsk i banki šel v 
pokoj s 13 m ilijon i m esečn o , ali 
m ojega sošolca Zorka, po dom ače  
B ržanovega.

Ko sem  se ja z  vpisal na m estno  
gim nazijo, je  Z orko obesil šolsko  
torbo na klin in postal d im nikar
ski vajenec. Imel je  15 let. Ce bi 
m ora l v p okoj š e le  s 65 le t i,  bi 
njegova delovna doba trajala  ce
lih 50 let!

T o bi b ila  k r iv ica  in m eni se  
zdi prav, če je  Zorko po 35 letih  
dela na strehah in v d im nikih šel 
v pokoj pri 50. letih .

P o v sem  d ru g a č  pa je  p r im er  
S o ln ic , ki so  se  u p o k o je v a le  še 
m lade, po komaj 12 letih dela.

In kdo je  za to kriv?  L evica?  
Ne, m arsikdaj so take privilegije  
u stvarjali stari dem okristjan i, da 
bi h itreje  ob rača li javn o  upravo  
in nen eh no o b lju b lja li nove s lu 
žbe. Saj je  p lačala država.

Včasih pa so bili priv ilegiji g lo

boko zakopani v naši skupni zgo 
dovini. Tak je  prim er šoln ikov, ki 
so p o u čev a li s lo v en sk e  o tro k e  v 
m ejnih  občinah . Z anje je  p osk r
bel... fašizem .

Bila so leta strahovlad e in p o
tu jčevan ja . V Prim orje so fašisti 
pošilja li svoje učitelje . Med njimi 
je  b il n ek i S o tto s a n t i ,  zn a n  po 
svoji k ru to sti, saj je  p luval j e t i 
čno slino v usta otrokom , ki so v 
šoli spregovorili slovensko.

P adel je  pod stre li T ig ro v cev , 
prvih  p rim orsk ih  a n tifa šističn ih  
revolucionarjev.

Režim  je  njegova sina N ina dal 
v poseben dom za “sirote m učeni
kov fašizm a”, da bi zavrl dekret, 
ki v sem , ki u č ijo  “ a llo g lo t te ” v 
m ejnih  o b čin a h , podari leto  dni 
prispevkov za vsaki dve leti dela.

F ašizem  je  p rop ad el, zakon je  
ostal. Ko so se šoln ik i u pokojeva
li po 16 letih , je  za naše zad osto
valo 9, ko so poviša li leta na 20, 
je  zadostovalo  15 in tako naprej.

N o , te g a  p r iv i le g ija  se d a j ni 
več. So pa podobni, ki bi jih  m o
rali racionalizirati.

Enega pa bi vseeno obnovil, če 
p rav  so  ga p red  le t i  o d p r a v il i .  
M islim  na p rav ico  žensk  do p o 
k o jn in e  5 let p red  m o šk im i. Po 
m ojem  bi m oral o s ta ti, vsaj d o 
k ler žen sk e  dom a d e la jo , m ošk i 
pa ne.

Videm: hiter razvoj 
tovarne Coca cole
Poraba v naši deželi je  največja v Italiji

Videmska tovarna pri
ljubljene Coca Cole je  v 
torek p rired ila  obisk  za 
novinarje iz naše dežele. 
P re d s ta v n ik e  t is k a  je  
spre je lo  vodstvo p o d je
tja, v imenu katerega sta 
d irektor Aldo B lanes in 
p o o b la šč e n i u p ra v ite lj  
E nrico  N ardulli najprej 
razk azala  gostom  p ro i
zvodne linije, nato pa ra
z ložila  tehnične zn ač il
nosti proizvodnje te naj
bolj priljubljene pijače še 
posebno med mladimi.

V idem ska to v arn a  je  
januarja letos postala se
s ta v n i d e l v s e d rž a v n e  
d ru žb e  C o ca  C o la  B e
vande Italia in se ob tej 
p r ilo ž n o s ti  o p re m ila  z 
novo teh n o lo g ijo , ki ji 
om ogoča visoko stopnjo 
produktivnosti.

Ni slučaj, da je  C oca 
Cola sklenila investirati

v videmski obrat, ki je  za 
multinacionalko zelo po
memben. Podatki namreč 
kažejo, da je  med drugim 
poraba v naši deželi naj
višja v Italiji.

Coca Cola v svetu pra
k tično  nim a prave ko n 
kurence in je  neprestano 
v razvoju, tudi z naglim  
širjenjem na tržišča nek
danje vzhodne Evrope.

Danes se v svetu pro
da 45 milijard litrov Co
ca Cole vsako leto . V i
demski obrat zmore proi
zvodnjo 8 m ilijonov za
bojev letno, vodstvo to
varne pa je  novinarjem  
razložilo, da ima družba 
v Italiji v načrtu celo po
dvojitev prodaje.

Ce bo lepo vreme, se
veda, kajti i zgleda da dež 
in h lad n e  te m p e ra tu re  
prodaji nikakor niso na
klonjene.
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M irko Škabar je  bil človek veselega 
karakter ja, strasten planinec, aktiven  
Clan k u ltu rn ih  in šp ortn ih  d ru štev  
svojega kraja, Repna. V adni besiedi 
je  bil povsod, kjer je  bilo potriebno  
njegovo delo. Umaru je  dosti prezgo
daj leta 1987, ko je  bil sam o 46 liet

star, zaradi zaharbtne an neusmiljene 
boliezni. An pru njemu so prijatelji iz 
S m u ca rk eg a  k lu b a  D evin  p o sv etili 
pohod Praprot - Repen, po stazah, ki 
jih  je neštetokrat prehodu.

Pohod je  potieku v nedeljo že enaj
sto leto.

la tudi dobra skupina B e
n e č a n o v  od  P la n in s k e  
d ru ž in e  B e n e č ije ,  ki so 
tako parvič vrnili številne 
obiske devinsko-nabrežin- 
skih prijateljev v Benečiji.

O dpeljali smo se iz Č e
dada v dvajsetih ob 7.3G. u- 
ri zjutra, ob 8.30. uri smo 
b i l i  že  na p o ti. S ta ž a  je  
prav lepa, lepo m arkirana 
an ponuja nekaj zelo pano- 
ram ičnih točk s pogledom  
po Krasu in proti morju. Ni 
pa b ila  z a h te v n a , sa j se 
n a d m o rsk a  v iš in a  g ib lje  
več ali m anj m ed 350 in 
450 m.

Na poti do cilja  sta bili 
dve kontrolni točki, dvak
rat pa so nam ponudili topli 
č a j. Po k o s ilu  v k o č i 
sm učarskega kluba so pri
r e d i te l j i  p o sk rb e li  še za 
prevoz s kombijem do Pra
prota.

T reba je  reči, da je  bila 
o rg a n iz a c i ja  b re z h ib n a , 
perfektna. Za vso prijazno
st in gostoljubje se priredi
teljem zahvalimo, in še po
sebej smo jim  hvaležni, ker 
so nam  dali p rilo žn o st se 
približati in spoznati an del 
p o s e b n o s t i  in  b o g a s tv a  
tržaškega Krasa.

Na muorje blizu Rimini

D om en ica  a S . Pietro al N atisone la giornata con clu siva  del progetto

“Usa e riusa” chiude con un libro

Pruzapru zebe an se zdi 
de smo tam nekje ob Vaht. 
Pa vseg lih  je  trieb a  začet 
mislit na poljetje, na muorje, 
ki pride reč počitnice pa tudi 
zdravje. Zatuo vas želim o 
zm isliti, de kam uni Dreka, 
Garmak, Podbuniesac, Spie- 
tar, Svet Lienart al pa Podu- 
tana, Sauodnja an Sriednje, 
sk u o ze  G o rsk o  sk u p n o s t 
Nadiške doline organizavajo 
an lietos letovanje na muo- 
rju, ki je namenjeno starej
šim ljudjem.

Lietos bo v miestu Mira- 
m are di R im in i v h o te lu  
USA od 31. maja do 14. ju 
nija, kadar je  glih ta prava 
temperatura za ljudi buj v li- 
etih, sevieda, če je liepa ura.

Trieba je  hitro popinsat an 
se odločit. Cajt za se vpisat 
je samuo do 6. maja.

Tisti, ki je  že biu vie, kje 
se vpisat an kuo gredo reči.

Si sv o lg erà  d om en ica  
20 a p rile , a S. P ietro  al 
Natisone, la giornata con
clusiva del progetto “ lisa  
e riusa” voluto dalla C o
munità montana Valli del 
N atisone e dalla  P rovin 
cia di Udine e realizzato  
dal “C osm oteatro” di Ci- 
vidale.

Te drugi, naj se obamejo do 
svojih kamunu, do asistentk 
na duomu al pa na Ufficio di 
serv iz io  sociale  v Spietru  
(tel. 727565). Pohitita!

Il program ma di dom e
nica prevede per le 15.30, 
presso lo spazio antistan
te la scuola elem entare di 
S. Pietro, il gioco “ Usa e 
riusa”.

Chi vuole parteciparvi 
è invitato a portare botti
glie di plastica, scatole di 
pasta, giocattoli rotti e al

tri oggetti inutilizzati. Il 
gioco si terrà solo in caso 
di bel tempo.

A lle 18, q u in d i, n ella  
sala con siliare sarà p re
s e n ta to  il lib r o  “ U sa e 
riusa”. Ci sarà, assicura
no gli organizzatori, una 
gradita sorpresa per tutti 
i partecipanti.

Strada off-limits 
per quindici giorni
A S. Pietro iniziati i lavori per la rettifica della curva

Kar se denejo kupe moči se 
lahko an zastonj puno nardi
Liepa iniciativa v gam i iškem kamunu, pruzapru v lieškifari

P o h o d a  s e  je v nediejo udeležila  an “Planinska”

Po liepih stazah 
neznanega Krasa

Duo mislite, 
de je  od 

naših pan/i 
paršu? 

Tle blizu so.
Gor na 

varhu nekaj 
udeležencev 

pred kočo

CO M PA G N IA  ITALIANA
NORD

M A TERA SSI

R im arrà ch iusa per una 
q u in d ic in a  di g io rn i, a S. 
Pietro al Natisone, la strada 
statale. L ’ordinanza di chiu
sura , f irm a ta  dal s indaco  
Giuseppe Marinig, riguarda 
solamente i lavori di rettifica 
della curva a nord del paese, 
operati dall’Anas. Come ri
chiesto dal Com une alcuni 
anni fa, l ’asse della  curva 
verrà spostato, rendendola 
più leggera. Lo scorso anno 
sono stati appaltati i lavori, 
che ora sono iniziati assieme 
a quelli, voluti daH’ammini- 
strazione comunale, che ri
guardano le fognature.

Per almeno due settimane, 
quindi, chi vorrà raggiunge
re Pulfero oppure il confine 
non potrà passare attraverso

l ’abitato di S. Pietro. Gli au
tomobilisti vengono dirottati 
a Vemasso e quindi lungo la 
strada verso Biacis, dove è 
stato posto un semaforo per 
evitare ingorghi e appesanti

menti di traffico nel paese. 
L ’ordinanza comunale vale 
per 15 giorni (i lavori sono i- 
niziati lunedì) ma secondo 
M arinig i lavori potrebbero 
durare un po’ più a lungo.

Ankrat so ble rabuote, ta- 
kuo ki so nam pravli naši te 
stari. An m arsikatero dielo 
v vasi ali pa za c ierku  so 
ljudje nardili s p rostovolj
nim dielam, v adni besiedi 
zastonj. Tudi vič so se po
magai med sabo an bli soli
darni adan z drugim, še po
sebno v težavah.

Sada, tista liepa navada 
se je  nom alo  zgub ila . An 
vsi sm o se navadli nič ku 
čakat. Naj nardi kamun, naj 
nardi pokrajina, dežela al pa 
kajšan drug...

Pa jo  na mislijo povsiero- 
de takuo. Naše dvie fotogra
fije nam kažejo, kuo so po- 
stro jil prag pred cierkvijo  
na Liesah. Dielo je bluo na- 
re to  zaston j. Na obieh so 
Chiabai Lino, ki je  predse
dnik pastoralnega sveta ali 
k o n se ja , g arm išk i šindak  
Paolo Canalaz an konsiljer 
pasto ra lnega svieta M ario 
Bucovaz. Gor na varhu je  še 
lieški famoštar don Azeglio 
Romanin.

Ki reč? V riedn i so vse 
pohvale an zahvale.

Naj je  bilo lepo, sončno 
vreme, ali pa želja od blizu 
spoznati lepoto  kraške g- 
m ajne, dejstvo, fakt je , de 
se je  v nedeljo zbralo naj
prej v Praprotu na startu in 
nekaj ur kasneje v Repnu 
kakih 450 ljudi, takuo ki so 
nam  p o v ie d a li o rg a n iz a 
torji. Toliko planincev jih  
niso že kar nekaj časa vide
li.

Pohoda, ki kot rečeno je 
bil lietos 11. , se je  udeleži-

P r o iz v o d n j a  
Ž im n ic  v  v s e h  m e r a h :
•  o r t o p e d s k e

•  ANALERGENE
•  IZ LATEKSA
•  IZ LATEKSA IN KOKOSOVIH VLAKEN

P o n o v n a  U p o r a b a  
N a r o č n ik o v e  V o l n e

D o s t a v a  n a  D o m

P r e v z e m  O d r a b l je n ih  Ž im n ic

ClVIDALE DEL FRIULI
P ia z z a  S . F r a n c e s c o  

T e l .  e  F a x  0432/700019
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jih prav
Giovanin an M ilica 

sta se o žen ila , an že 
drug dan potle sta se 
poviedala njih vsakda
nje navade.

- Ist - je  jau Giova
nin - tu pandiejak ho- 
dem igrat trešiet dol h 
S tefnelu  v Š krutove; 
tu torak grem v Klenje 
za prove od kora “Ma
tajur”; tu sriedo grem 
du Kararjo balinat; tu 
č e ta r ta k  h o d em o  v 
O blico je s t žličnjake; 
tu petak grem jest sar- 
delon  du H rastov ije ; 
tu saboto grem na targ 
v Čedad an tu nediejo 
pa na j ago!

Ti M ilica se moreS 
o rg a n iz a t  ta k u o , ki 
češ, pa na sm ieš n ik 
dar mi branit telih m o
jih navad!

S ev ied a  M ilic a  je  
ostala  nom alo preču- 
d v an a , p o g le d a la  je  
debelo moža Giovani- 
na an mu pod glasam  
odguorila:

- Is t im am  sam uo  
adno navado. Ob d e
seti uri zvečer začnem 
snubit, tek je, je. Tega 
ki ni, naj se pa rangi- 
ja!!!

- Tata - je prašu Pe- 
rinac - a je ries, de telè 
je sin od krave?

- Ries je!
- An ta ta  od te le t, 

kduoje?
- Tata je bak!
- Pa junac, kduo je?
Oča je  ostu nomalo

prečudvan  od tis tega  
vprašanja, pom islu je  
nomalo an mu odguo- 
riu:

- Junac je ... stric!!!

***

Beput je  biu an mož 
že nom alo v lietih an 
ni biu oženjen. Pa je  
im eu  ad n o  sa rč n o  
parjateljco , ki vsako- 
antarkaj jo  j ’ hodu ... 
pozdravjat na nje du- 
om. No vičer potle, ki 
sta se ... pozdravela, ji 
je  Beput jau:

- Se borna videla za 
tri miesce!

Prijateljca je  potre
sla glavo an mu jala:

- P o š ib il, de im aš 
samuo tiste tu glavi!!!

***

Na dvojezični Suoli 
v Spietre je  učiteljica 
pok lica la  m alega J a 
neza an mu jala:

- Sem čula pravco, 
de štorklja, čikonja, ti 
je parnelsa no lepo se
strico. Paš kuo ste ve
seli vsi tam doma!

- P ru  vsi ne - je  
odguoriu  m ali Janez. 
Tata je  jau, de če uša- 
fa gaspodarja od tiste 
štorklje ga ubije!!!

Iz Ločnika pri Gorici v Avstralijo

Iz sarca vam 
(Ujemo hvala

Erika kupe z nje 
brat ri se je  postavila 

pod purton an 
pustila fotografai 

Takih purtonu nismo 
videli dost, so zaries 
nieki posebnega an 

za jih  napravt nie 
malo dieta. 

Samuo tarkaj mahu 
zbrat...

Iole an Ernesto Sdraulig 
taz Ločnika (Lucinico, E r
nesto pa ima njega korani- 
ne v Z v e r in c u , ta k u o  ki 
nam  jasno  povie že njega 
preimak) sta tele dni paršla 
tle na naš uficih z no pro
šnjo: de publikamo na No-

Garmak 
je zgub

11 lju
Gremo napriej s fo

to g r a fijo  n aše  s k u 
pnosti, ki se nam kaže 
s številkami an je, na 
žalost, nimar buj čar
na. T elekrat sm o šli 
pogledat v Garmiški 
kam un, ki je  v teku 
lieta 1996 zgubu da- 
najst ljudi. Takuo so 
nam  ja l na kam une  
an tele so številke: 1. 
ž e n a r ja  1996 jih  je  
bluo vpisanih 545, na 
3 1 . d ič em b er ja  pa 
534.

Rodilo se je samuo 
štier otruok, um arlo  
je  pa sed am  lju d i. 
“Z brisal” so jih  (kar 
p rid e  reč , de so  šli 
proč) osem najst, no
vih  v p isa n ih  (tu o le  
pride reč, de so paršli 
živet tle) jih je pa de
set.

Zgubjam o judi, pa 
nam daje dobar trošt 
videt, de tudi tle par. 
nas zidajo nove hiše 
an postrajajo druge, 
de mladi pari se usta- 
vjajo tle. Troštamo se, 
de v teku lieta 1997 bo 
buojš.

vi M atajur telo fotografijo 
an an par varstic za zahva
lit dvie sestre Pekne druži
ne iz Zverinca, ki žive de
leč tle od nas, dol v Av- 
stralji. Naj doložemo še, de 
M aria an N atalia so sestre 
od nepozabne Lee, ki nas 
je  prezagoda an na naglim 
za venčno zapustila glih na 
Veliko nuoč.

“A M aria e N atalia  To- 
masini.

Vogliam o dire grazie a 
due m eravigliose cugine e 
alle loro fam iglie per la lo
ro osp ita lità  e la loro d i
sponibilità  nei nostri con
fron ti durante il nostro re
cente viaggio in Australia.

Io le  ed  E rnesto  S d ra u 
lig" ■

S tolo parložnostjo  p o 
zdravljam o tudi mi sestre 
M arijo an N ataljo. Vemo, 
de zvestuo  p reb ierajo  naš 
Novi M atajur, ki jim  par- 
n a ša  n o v ic e  iz  d o m ač ih  
kraju. Vse narbuojše vam 
želmo.

V lieški cierkvi karst Alexa

Mateužacovi 
so praznoval

Don Azeglio zna pač lepuo varvat. Po- 
gledita, kuo mu m ernuo stoji v naruočju 
majhan puobič, ki ga je  kumu okarstu. An 
tudi, kuo mu ga brez skarbi zaupata mama 
an tata. Otrok se kliče Alex Chiabai an je  
Mateužacove družine iz Platea. Blizu njega 
sta ponosna an vesela mlada starša, tata Cla
udio an mama Štefanija.

Karst je  biu liep an veseu praznik za Ma- 
teužacovo družino, pa tudi za vso njih vas 
an vso lieško faro, saj je takih parložnosti 
nimar premalo. Malemu Alexu an tudi nje
ga tatu an mami želmo vse dobre v življe
nju.

Senjam par Budažeh 
za Eriko an Alberta

Marzia pošilja lepe 
pozdrave gor v Belgijo
Stricu Adrianu pa  tudi vsi drugi žlahti an parjateljam

Bi se pru 
rada 
igrala 
s tabo...

Je biu velik senjam v nediejo 6. obrila 
go par Budažeh pa tudi go par Kodarma- 
ceh, ki sta dvie vasice v Idarski dolini an 
so gor na briegu. Lahko prideš do njih tu 
di po pot, ki iz Dolenjega Tarbja gre pruot 
Stari gori. Par Budažeh je  ostala samuo še 
adna družina, Sudatova, par Kodarmaceh 
pa še dvie.

Zaki pa so imiel senjam? Zak čeča Su- 
datove družine se je  tisti dan ženila an par 
Kodarmaceh, kjer je  cierku, te zadnji no- 
viči so bli devet liet od tega an Buoh vie 
kada bojo drugi. Za telo parložnost se je  v 
teh dveh vasicah zbralo puno ljudi, žlahte 
an parjatelju. An tudi tuo se na gaja pogo- 
stu v telim kraju.

M lada noviča sta E rica C odrom az an 
Alberto Niemiz iz Ibane, vas blizu Prapo- 
tnega, kjer bota noviča tudi živiela, potlè, 
ki se varneta iz medenega potovanja (luna 
di miele).

Za telo veselo parložnost so se zbrali 
možje an puobje teh vasi an jim  napravli 
liep purton an tuo se nie gajalo že puno, 
zaries puno liet. Pod njim je  Erika nardila 
puno fo tografiji an adno jo  im am o tudi 
mi: na nji je  ona kupe z brattam i, ki so 
Sandro, Fabio an Matteo.

Eriki, ki jo  lepuo pozna puno judi sa ’ 
diela ta par Luisi tle v Cedade, an Albertu 
želmo, de bi bla puno srečna an vesela v 
njih skupnem življenju.

CRUCIL
RENATO

vici Cicigolis 2 
33046 Pilifero (U d) 

tel. 0432 /726085

I n s t a l l a z io n e  e  m a n u t e n z io n e  di 

G r o n d a ie  - c o p e r t u r e  - is o l a m e n t o

IMPERMEABILIZZAZIONE

“Dragi stric Adriano, bi biu veseu, kenè, 
de bi me nona Lina zaparla tu Stijo od ka- 
kuoS takuo, de te pustim par mieru manjku 
an par minut? Vieš pa, ka’ se je  zgodilo? 
Zgodilo se je, de kakuoš, ki je  mernuo pi
kala pred hišo, takuo ki me je zagledala je 
hitro letiela sama v kakošnjak an se zapar
la! Paš ki pride reč? Dragi stric, ti pošiljam 
an velik poljubček an pridi me gledat priet, 
ki moreš! Toja navuoda Marzia”.

Za tiste, ki jo  na poznajo, povemo, de či- 
čica je Marzia Massera, živi v Rubinjage, 
nje tata pa je Marco iz M ašere, mama je 
Dina Martinig - Varhuščakova iz Podsrie- 
dnjega an stric, kateremu piše je  Adriano 
M artinig, ki živi v Belgiji an ki pogostu 
parhaja tle tode.

Sevieda, Marzia pozdravja tudi vso dru
go žlahto an parjatelje. Mi pa pozdravljamo 
njo an tudi Adriana.
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Tuole  je Eva G olles  prispevala z a  natečaj “N a š  dom ači jezik”

Ist an moja nona
“Premisinla an napisala sem tuole za tel konkorš, takuo snemen brieme, 
ki mi pezi an ušafan sigurno kajšne parijatelje, ki jih  provajo, ku ist ”

Eva Golles

Kar moja mama mi je  po- 
viedala, dà me je upisala na 
tele konkorš, san puno mi- 
sinla go mez ki bon guorila 
dokjer mi je  paršlo na pa
met tuole. Takuo ist snemen 
brieme, ki mi pezi an ušafan 
sigurno kajšne parijatelje, ki 
jih provajo, ku ist!

N aco van Cen pov iedat 
ka mi se gaja z nono an, če
lih vien, de tu nje življeni je 
puno težav prenesla, se na 
moren dat meru. So bli dru
gi cajti. Sreča, se so se zbu- 
ojšal za tiste, ki so jih puno

provai an za nas, ki živmo 
donas. M oja nona pravejo, 
de nose lepuo nje lieta an je 
ries.

Im a b londaste lase - na 
porčen, če so nje naturai al 
pa pofarbani - ki po tarkaj 
lietih ji stoijo sami par sebe, 
ku greben.

Ima velike oči, skrite od 
očalu.

Ima majhan nuos, ki gle
da g o r p ru o t an m ajhane  
usta, ki kar se posmeieje se 
odprejo an se parkažejo lepi 
zobje - an za tuole vas pu-

Pravca od buoge dčice, 
ki je imiela strupeno mačuho

Ankrat j i  biu an mož, ki j i  meu sa- 
muo adnò čičico an žend mu j i  bla 
umarla, takuo di sta ostala samà, an 
tel buožac m ož nie vieu, ki d ie la t 
prez gospodinje tu hiS, takuo di puno  
cajta j i  premišjuvo, kuo ma nardit, 
takuo di se j i  pom islo, narbuojš se 
poročit.

An j i  uSafo no žensko an se j i  p o 
ročili. Ma tala žena je  miela tud dno 
čičico an j i  bla straSnuo strupena s 
to parvo čičico od moža, jo  nie m o
gla videt an j i  nie Se jest dala an te- 
lemu možu se j i  zlo huduo zdielo, ma 
j i  muoro mučat.

An dan mu jala: tan so ucé v sa- 
nožet, zažen tojò hči, naj bo pasla, 
an drug dan buoga čičica j i  muorla 
iti tele učice past.

Anta tala strupena mačuha za jes t 
j i  pošjala sarnuo pomije.

A n  ta la  b uoga  č ič ic a  j i  n im a r  
straSnuo jokala, ki nie miela mame. 
Takuo di an dan j i  pasàla ato tode 
na ženica an jo  j i  praSala: «Zaki jo- 
čeS ti, deklica?». «Zak nieman moj è 
mame, mi je  umarla, an iman hudò 
mačuho, me daje sarnuo pom ije za 
jes t an me na more videt».

Tala ženica j i  bla Marija goz ne
bes an j i  ja la  teli čičic: «Na joč, od 
donas naprej boš miela, kar boš de
la, te dan tolo palčico an tel kjučac 
zlat; kar bos lačna, zajmis tu tla an 
porCèS tele besiede: - Liepa mizca, 
nardi se, liepa mizca, poderi se; an s 
telin kjučan puojS gu tiste čelo, gor 
uSafaS oblieke, take ki bos dela».

An takuo tala deklica se j i  zredila 
an sak guod se j i  napravla z lepim  
oblieke an j i  Sla uh maš.

V cierkvi vsi judje so jo  gledal, za

ki j i  bla zlo liepa, an vse j i  spraševa
lo, čiga j i  an od kod j i  tala liepa  
čečd. Drug guod ravno takuo se j i  
napravla an j i  šla uh maš an go pred  
cirkujo jo  j i  čako krajov sin, di bo vi
deu, kuo j i  straSnuo liepa, ki čou judi 
se menàt.

An takuo tis t guod  j i  parSla uh 
maš an nje mačuha an jo  j i  zapo zna
la u obraz, de j i  njih čečd, an j i  bla 
straSnuo geložasta na njo, ki j i  bla 
takuo liepa, j i  mislila, di pomije so j i  
nardile dobrò an drug dan j i  hitro 
zagnala  nje hčer p a s t učice an to 
drugo j i  skrila pod  Stengice, di sin 
od kraja jo  na ušafa an jo  na bo mou 
poročit, ma petelinčic j i  zakikiriku  
an poviedu krajo, kje j i  ta liepa de
klica.

Marino - Pocara 
Iz “Vartaca” 1981

stin ta na špic an van na po- 
viem, če so nje la pa...

Z m am o se na rada po- 
sm ie je  zak i v sak  dan  an 
vsaka ura je  saldu parpra- 
vjena me skregat an mi opo
našat kajšno je  bluo: “Kar 
san imiela tojè lieta san die- 
lala tu njivah, nie bluo ube- 
dnega televižiona, ku pomat 
nonu an non an gledat sestre 
an bratre!”

Tuole tardi vsak dan, ta
kuo, de kar začne jo  povien 
an ist kupe z njo.

“Na špodielise!...” an za
čne drug kreg, ja  kreg, zak 
ist na moren mučat.

“N ik d ar n ie to ja  m am a 
takuo lazgotala ku ti, kam 
pridemo, nie rišpeta...” 

“ N ared  k o m p ite , ne se

oščajat”. An takuo napri.
Zauoj tuolega ist an ona 

n iesm o saldu kom patib il. 
An go na vse, kar darži mo
jo sestro Emo ji daje nimar 
ražon. “Je m ajhana...” pra
ve. Tista lesica moje sestre 
vie lepuo, ki d iela , kar jo  
zakure se začne pa jokat, ku 
deb’ji bla buoh vie, ki nar- 
dila!

N on čen  v sed n o  puno  
dobrò, čelih kar san jezna z 
njo, bi rada, de bi bla gor na 
nje duomu.

G orje deb ra ta lo  takuo, 
kduo b ’me čaku doma kar 
se varnem  od Suole? Konc 
koncu san takuo vajena jo  
čut, de gorje če bi zmanjka
lo nje gondarnjanje!

Eva Golles

D RAGI OTROCI,
STE ŽE ZACELI RAZMIŠLJATI, KAJ B O 

STE NAPISALI ZA N ATEČAJ MOJA VAS? 
TUDI LETOS GA ORGANIZIRA ŠTUDIJSKI  
C E N T E R  N E D IŽ A . N A G R A JE V A N JE  BO  
K O N E C  JUNIJA, ZA ŠPETRSKI SEN JAM.

Mojca Pokrajculja je imela 
veliko gostov, in med njimi.
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M ojca Pokrajculja je  po
m eta la  h išo  in našla  m ed 
smetmi krajcar. Zanj si je ku
pila Piskrček. Zvečer je zle
zla vanj, legla in zaspala. Zu
naj je  bil hud mraz in padala 
je slana. Mojco Pokrajculjo 
je zbudilo močno trkanje na 
vrata njene hišice.

“Kdo je zunaj?” je vpraša
la.

“Jaz sem, lisica. Oh, Moj
ca Pokrajculja, lepo te pro
sim, pusti me k sebi, zunaj 
brije burja in pritiska mraz. 
Zmrznem, če me ne vzameš 
pod streho!”.

M ojca Pokrajculja se ni 
dala kar tako pregovoriti in 
je dejala: “Ce kaj znaš, ti od
prem, drugače ne!”

“Sivilija sem” je dejala li
sica.

Mojca Pokrajculja je spu
stila lisico v piskrček. Legli 
sta in takoj zaspali. Se pre
den sta se v spanju prvič obr
nili, je že zopet trkalo na vra
ta. Ko je Mojca Pokrajculja 
vprašala, kdo spet trka, je  za
javkalo: “Oh, Mojca Pokraj
culja, lepo te prosim, zunaj je 
burja, slana pada in jaz zmr
zujem. Volk sem in izučen 
mesar”.

“Ker nekaj znaš, le pridi k 
nama” je odogovorila Mojca 
Pokrajculja, odprla vrata in 
pustila volka v piskrček. Iz 
spanja jih je zbudilo javka
nje: “Mojca Pokrajculja, lepo 
te prosim , odpri mi. Burja

brije, slana pada, in jaz me
dved, zm rznem , če me ne 
pustiš k sebi”.

“Kaj pa znaš?” ga je vpra
šala Mojca Pokrajculja. “Če
vljar sem” je odgovoril me
dved. Mojca Pokrajculja mu 
je nato odprla vrata na stežaj. 
“Danes pa res vso noč ne bo 
miru” se je hudovala, ko je 
znova zaslišala trkanje in tar
nanje: “ M ojca Pokrajculja, 
lepo te prosim, pusti me k se
bi, zmrzujem!”.

“Kdo pa si in kaj znaš?” je 
vprašala gospodinja.

“Jaz sem zajček. Š ivati 
znam  kakor k ro jač” , se je  
glasil odgovor. Nato je tudi 
zajček dobil svoj kotiček pod 
piskrčkom. Mojca je bila že 
res huda, ko je zopet nekdo 
trkal in stokal: “Mojca Po
k ra jcu lja , lepo te prosim , 
spusti me noter, ne prenesem 
več burje in slane”.

Bil je  srnjak. M ojca Po
krajculja je  tudi tega vzela 
pod streho, ko je zvedela, da 
je izučen drvar. Nato so vsi 
sladko zaspali. M ojca Po
krajculja je  zjutraj poslala 
vse goste na delo. Volk je 
poskrbel za dobro večerjo.

Prinesel je več panjev čebel, 
jih zaklal in vse lepo otrebil, 
med pa očistil in spravil v lo
nec. Skuhali so si večerjo in 
legli počivat. Ponoči je lisica 
zastokala: “Avbe, joj, mene 
pa črevo boli!”.

Mojca Pokrajculja ji je re
kla: “Pojdi v kuhinjo in si 
skuhaj kamilic!”.

Lisica je šla an si skuhala 
kam ilico, pa je  ni prav nič 
ščipalo po trebuhu. Vedela je 
nam reč, kam je  M ojca Po

krajculja shranila med, in ga 
polizala do kraja. Zjutraj je 
M ojca P o k ra jcu lja  zopet 
odredila vsem delo, lisici pa 
rekla: “Siviljička, ker si bila 
sinoči bolna in nisi m ogla 
spati, pa sedaj malo poleži,

da se spočiješ”. V kuhinji je 
kmalu nato nastal velik hrup 
in prepir.

“Ti si strd polizal!”.
“Jaz ne, pač pa ti!” in tako 

naprej so se obotževali.
Mojca Pokrajculja je odlo

čila: “T at je  b il dom ačin. 
Nihče drug ni vedel za strd 
in tudi nihče drug ni mogel v 
piskrček, ker so bila vrata za
pahnjena” . Da bi se gostje 
oprali sram ote, je  svetoval 
volk: “Lezimo vsi na hrbet, 
odprimo usta in se sončimo! 
Kdor je pojedel med, temu 
prileze v goltanec in kapal 
mu bo od ust”.

Vso so legli pred piskrček 
na travo in takoj zaspali. Li
sica je imela slabo vest, zato 
je bedela. Res, strd ji je pri
lezla iz želodca in kapala na 
tla. Brž se je obrisala in na
m azala s strdjo poleg sebe 
spečega zajca okoli ust, Nato 
je tudi ona brez skrbi zaspa
la. Zbudil jo  je hrušč. Z a
spanci so se med tem zbudili 
in opazili, da se zajcu cedi 
med okoli gobca. Začeli so 
ga neusm iljeno  p re tepa ti. 
Nalomili so mu že prednje 
noge, šele potem  je  mogel 
pobegn iti. Vsi so tek li za 
njim in Mojca Pokrajculja je 
ostala sama s piskrčkom.

Zajcu niso več zrasle po
lomljene prednje noge, zato 
im a še danes p red n ji par 
nog krajši od zadnjega. 
Slovenska ljudska pravljica
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R is u l t a t i
1 . C a t e g o r ia

Reanese - Valnatisone 1-0

3 . C a t e g o r ia
Rangers - Savognese 1-1

J u n io r e s
Lucinico - Valnatisone 0-1

A l l ie v i
Bressa - Valnatisone 2-0

G io v a n is s im i
Cassacco - Audace 2-2
Audace - Rive d ’Arcano 2-1

E s o r d ie n t i
Audace - Serenissima 2-1

P u l c in i
Buttrio - Audace 2-1

A m a t o r i
Reai Filpa - S. Giacomo 1-0
Ziracco - Valli Natisone 1-1
Mereto - Pub Sonia e Luca 0-0
Poi. Valnatisone - S. Daniele 1-3
Al Campanile - Telecom 0-3

C o p p a  F r iu l i
Povoletto - Poi. Valnatisone 4-3
Pub Sonia e Luca - Adegliacco 5-3
Gunners - Poi. Valnatisone 3-0

C a l c e t t o
Tolmezzo - Merenderos 3-1

P r o s s im o  t u r n o
1 . C a t e g o r ia

Valnatisone - Torreanese

3 . C a t e g o r ia
Savognese - Stella Azzurra 

JUNIORES
Valnatisone - Serenissima

A l l ie v i
Pagnacco - Valnatisone

E s o r d ie n t i
Azzurra - Audace

P u l c in i
Audace - Chiavris

A m a t o r i
Valli Natisone - Tolmezzo

C o p p a  F r iu l i
Poi. Valnatisone - Borgo Aquileia 
Faedis - Pub Sonia e Luca

C a l c e t t o
Merenderos - Tarcento (24 aprile)

C l a s s if ic h e

1 . C a t e g o r ia
Pagnacco 56; Tarcentina 51; Costalunga 
47; Torreanese, Cividalese 45; Vesna 43; 
Valnatisone 42; Corno 40; Riviera 37; U- 
nion 91 32; Tavagnacco 31; Opicina 30; 
Reanese 27; Medeuzza 23; Zaule 19; For- 
garia 15.

3 . C a t e g o r ia
Libero Atl. Rizzi 54; Stella Azzurra 48; Ci- 
seriis 47; Moimacco 43; Lumignacco 41; 
Fulgor, Rangers 40; Faedis 35; Gaglianese 
33; Cormor 20; Savognese, Nimis, Fortis
simi 17; Celtic 0.

JUNIORES
Serenissima 56; Cividalese 47; Vainatiso- 
ne 45; Romans 42; Faedis 41 ; Cussignac- 
co 39; Natisone 38; Lucinico 33; Sovodnje 
27; Fortissimi 24; Azzurra 21; Fogliano 18; 
Corno, S. Gottardo 15.

A l l ie v i
Cividalese 57; Bressa, Pagnacco 54; San- 
giorgina Udine 53; Faedis 49; Cussignacco 
44; Valnatisone 42; Basaldella 38; Natiso
ne 35; Bertiolo 33; Pozzuolo 32; Buonac- 
quisto 31 ; Lestizza 30; S. Gottardo 25; 7 
Spighe 11 ; Fortissimi 8.

G io v a n is s im i
Savorgnanese 58; Flumignano 57; Bressa 
50; Pagnacco 41; Astra 92 37; Gemonese, 
Sangiorgina Udine 34; Audace 32; Cussi
gnacco 26; Buonacquisto 19; Majanese, Ri
ve d'Arcano 18; Majanese 12; Cassacco 5.

A m a t o r i ( O v e r  3 5 )
Chiavris 25; S. Giovanni 23; Manzano 21 ; 
Remanzacco 18; Bar Campanile 12; Auto
sofia 10; Passons 8; Telecom 7; Borgo A- 
quileia 4.

A m a t o r i ( C o p p a  F r iu l i)
Pub Sonia e Luca Drenchia, Povoletto, 
Borgo Aquileia 2; Faedis, Polisportiva 
Valnatisone, Gunners, Adegliacco 0.

Le classifiche dei campionati giovanili e a- 
matoriali sono aggiornate alla settimana 
precedente.

Valli, una passeggiata
ALLA SALUTE ZIRACCO - VALLI DEL NATISONE 1-1

Amatori Valli del Natisone: Sirch, Scara- 
vetto, Mauri, Vogrig, Szklarz, Carlig, Ste
fano Medves, Zuiz, Del Ben, Clavora, An
drea Fanna.

Ziracco, 12 aprile - Forti del 2-0 ottenuto 
a Pulfero, gli “škrati” hanno amministrato 
tranquillamente la gara odierna. Nonostante 
un inspiegabile ed esagerato agonismo dei

padroni di casa, i ragazzi allenati da Walter 
Barbiani hanno impostato una gara all’inse
gna del risparmio, senza nulla concedere al
lo spettacolo. Dopo un primo tempo relati
vamente equilibrato e con scarse emozioni, 
la ripresa vedeva i valligiani im pegnarsi 
con m aggior determ inazione e dom inare 
più nettamente l ’incontro.

Al 2 ’, a portiere battuto, Del Ben colpiva

la base del palo. In azione di contropiede, 
al 25’, passavano in vantaggio i padroni di 
casa con una conclusione che sorprendeva 
Sirch, forse distratto per il poco lavoro.

Riprendeva il dominio degli “škrati” che 
5 ’ più tardi si vedevano assegnare un calcio 
di rigore per atterram ento in area di Del 
Ben. Con la solita calma la massima puni
zione veniva trasformata dal capitano Car
lig. Da segnalare l ’espulsione di M atteo 
Crucil al 20 ’ a seguito di un vivace scam
bio di battute con il direttore di gara.

Sabato prossimo, a Pulfero, ci sarà la ga
ra di andata degli ottavi tra la Valli del Na
tisone ed il Tolmezzo.

Si è  co n c lu sa  l’avventura per Pub S on ia  e  Luca e  Polisportiva Valnatisone

Play-off finiti per due
La Valnatisone perde di misura a Reana - Buon pareggio esterno della Savognese 
1 Giovanissimi dell’Audace concludono il campionato battendo il Rive d ’Arcano

A n co ra  una  tra s fe r ta  
infruttuosa per la Valnati
sone, sconfitta di misura sul 
campo di Reana. Il risultato 
castiga pesantemente i san- 
pietrini, che avrebbero m e
ritato il pari.

Sotto di un gol nel primo 
tempo sul terreno dei Ran
gers, la Savognese grazie 
ad un bel diagonale di Gio
vanni Moreale ritorna a ca
sa con un prezioso pareg
gio. I gialloblù si aggancia
no così ai Fortissim i ed al 
Nim is, che li precedevano

di un punto in classifica.
Con un calcio di rigore, 

fatto  ripete re  d a ll’arbitro , 
M ottes ha p erm esso  ag li 
Juniores della Valnatisone 
di incamerare l ’intera posta 
sul campo di Lucinico. Gli 
azzurri sabato ospiteranno 
la capolista e vincitrice del 
girone Serenissim a di Pra- 
damano.

G li A lliev i, incom pleti 
nell’organico, pur disputan
do una delle m igliori gare 
della stagione, non sono riu
sciti a fermare in trasferta il

Paolo
Cernotta

(Savognese)

Un gol fantasma 
premia il Reai

Marino
Gariup

REAL FILPA 1
S. GIACOMO 0

R e a i F ilp a  P u l fe r o : 
S tefano Predan, M arino 
G a riu p , M ac o rig  ( 4 1 ’ 
B e n a ti) ,  De B ia g io ,

M ontanino (41’ Costape- 
raria), lussa, Fazio (7 0 ’ 
Coccolo), Stefano Duga- 
ro, Antonio Dugaro (64’ 
Paravàn), G ianni Podo- 
rie szach  (4 7 ’ F a to v ic ), 
Petricig.

Pulfero, 12 aprile - Il Reai si 
è presentanto sul campo di Pod- 
polizza per pura form alità, a- 
vendo vinto l ’incontro di andata 
per 2-0. La gara è iniziata con 
un forte vento che ha soffiato 
per tutto lo svolgim ento della 
prima frazione di gioco. Gli o- 
spiti ud inesi hanno ev ita to  il 
pesante passivo grazie ad alcuni 
interventi eccezionali del loro 
portiere Peres, che ha negato u- 
na manciata di reti ai pulferesi.

Gli ospiti hanno cercato di 
portarsi in avanti nei primi mi
nuti del match ma sono stati pu
niti al 15’ dalla rete (fantasma) 
messa a segno da Antonio Du
garo. Il pallone, colpito di testa 
dall’attaccante, dopo aver var
cato la linea veniva rinviato da

un difensore, nella sua traietto
ria bucava la rete term inando 
fuori. Viste l ’esultanza e le pro
te s te  dei g io ca to ri del R eai, 
l ’arbitro Fabrizio accorreva sul 
posto rendendosi conto dell’ac
caduto e convalidando il gol.

Quattro minuti più tardi An
tonio Dugaro impegnava seve
ramente il portiere ospite, che 
riusciva a deviare la sfera in an
golo. Toccava al fratello Stefa
no, con un’angolatissima puni
zione, sfiorare il palo.

Il primo pericolo per Predan 
arrivava al 21 ’, quando usciva 
sui piedi di un attaccante ospite 
sventando la minaccia. Si regi
stravano ancora due tentativi a 
vuoto  dei b iancoverd i prim a 
della serie di attacchi valligiani.

A ll’inizio della ripresa Fazio 
e quindi Stefano Dugaro, su pu
n iz io n e , facevano  g rid are  al 
gol, ma Peres si superava.

Al 20’ Stefano Dugaro servi
va il pallone a centro  area al 
fratello Antonio, la cui conclu
sione sfiorava l ’incrocio. Due 
miracoli di Peres, sei minuti più 
ta rd i; p rim a  re sp in g e v a  una 
conclusione di Paravan, poi riu
sciva a deviare sopra la traversa 
la staffilata di Stefano Dugaro.

Ci provavano un po’ tutti nel 
cercare di mettere a segno il gol 
della sicurezza ma trovavano in 
Peres un ostacolo insorm onta
bile. Lunedì 21 aprile per gli ot
tavi il Reai giocherà in trasferta 
contro la vincente del match tra 
Remanzacco e Branco, (p.c.)

Nadaljuje se  uspešna prvenstvena pot zam ejske ekipe, ki je pred zgodovinskim uspehom

Set za setom odbojkarji Vala proti B-ligi
Od zam ejskih zastavonoš v 

prvenstvenih panogah, lahko  
rečem o, da se le odbojkarjem  
V ala n asm iha  sreča , seveda  
ob športnem znanju.

M edtem ko je  v nogometni 
elitni ligi štandreška Juventi- 
na, kljub nedeljsk i zm agi še 
v ed n o  na dnu  le s tv ic e  in  
košarkarji Jadrana v B-2 ligi 
izgubljajo vse možnosti za ob
stoj, so Valovci v polnem teku 
za napredovanje.

Prejšnjo soboto so v Coppa-

ru prepričljivo prem agali do
m ačo šesterk o  in tak o  sam i 
obtiča li na 2. m estu lestv ice. 
Njihov dosedanji sopotnik (na 
2. m estu), B irra San M iguel, 
je namreč nerodno izgubil in s 
tem zdrknil na 3. mesto.

I)o konca prvenstva manjka 
še nekaj kol, kar pom eni, da 
m orajo Valovci odigrati pov
sem koncentrirano, da ne za
pravijo dosežene prednosti.

V tem primeru bi se našim  
o d b o jk a r je m  o d p r la  v ra ta

moške B-lige. Zapisali bi se v 
zgodovino zam ejskega športa  
in postali bi najbolj reprezen
tančna od bojkarska ek ipa v 
naši deželi.

V ženski B-2 ligi pa je  pot 
slovenske šesterke K oim pexa  
posejana z zmagami in porazi, 
kar pom eni, da šesterka deli 
sredino lestvice z 22. točkami, 
medtem ko jih  vodilni Schio i- 
ma 38, zadnjeuvrščeni Alloys 
pa še nobene.

R.P.

B ressa . I pad ro n i di casa  
hanno siglato una rete per 
tem po, castigando i v a lli
giani che hanno giocato alla 
pari. E ’ mancato loro, anco
ra una volta, il gol.

Nel recupero di venerdì a 
C assacco  i G iovan issim i 
dell’Audace sono riusciti a 
raddrizzare una gara strega
ta all’ultimo istante, grazie 
a Maurizio Suber, che è sta
to anche l ’autore della p ri
m a re te  d e lla  r im o n ta . 
N e ll ’u ltim o  in co n tro  del 
cam pionato, d isputato do 
menica a Merso superiore, i 
rag azz i a llen a ti da Ivano  
Martinig si sono imposti sul 
Rive d ’Arcano con le reti di 
Suber e Besič. Questo in at
tesa delle finali provinciali 
e delle eliminatorie nel tor
neo di Faedis.

G li E so rd ie n ti h an n o  
giocato la finale del torneo 
di Corno affrontando il Do
natello. Durante i tempi re
golamentari il risultato non 
è stato sbloccato nonostante 
il dominio incontrastato dei 
ragazzi allenati da Antonio 
D ugaro, che hanno fallito  
un rigore con Miano. Gli u- 
dinesi li hanno beffati nei 
supplem entari. Il portiere  
Besič è stato premiato quale 
m ig lio re  num ero  uno del 
torneo. Sabato, con la Sere
nissima, M iano si è rifatto 
siglando il gol del pareggio, 
imitato poi da Giaiotti.

Bella gara a Buttrio per il 
Pulcini di Tomasetig e Po- 
drecca, che hanno tenuto te
sta ai locali. La rete di Tru- 
sgnach non è bastata ad evi
tare la sconfitta.

Nei sedicesim i addio ai 
play-off per il Pub Sonia e 
Luca di D renchia che ha 
dominato in lungo e in largo 
il Mereto di Capitolo senza 
riuscire a scardinare la dife
sa dei padroni di casa.

Stessa sorte per la Poli- 
sportiva Valnatisone nella 
gara casalinga con il S. D a
niele. I ducali, in svantag
gio, hanno recuperato con 
G iovanni D om inici prim a 
d e l l ’a llu n g o  dei “ d iav o li 
rossi”.

Il Bar C am p an ile , in 
com pleto , ha dovuto  so c 
combere alla Telecom.

I Merenderos, nonostan
te la sconfitta di Tolmezzo, 
si sono qualificati per le se
mifinali valide per il titolo 
provinciale, che si dispute
ranno domenica 20 aprile a 
Feletto Umberto. Gli avver
sari dei valligiani saranno i 
ragazzi di Tarcento.
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Kajšankrat sreča 
pride tudi tle h nam
Nom alo cajta od tega je  

biu an natečaj, konkors, ki 
ga je  b la organizala znana 
pijača Coca cola. Konkors 
se je  klicu “Vinci con noi”. 
M ed vsiem  tistim , ki so i- 
gral tudi tle par nas, sreča 
je  p o tu k la  na v ra ta  dv ieh  
naših žen: v Sauodnji par 
Matildi Pagon an v Podbo- 
niescu par Anni Cedarmas. 
Udobile so vsaka svuoj te- 
levižjon.

Za tuo se m uorejo  zah 
valit tudi butigi, ki jo  darži 
v Podboniescu C hiara Pe- 
riovizza iz Sauodnje, sa ’ so 
pru v teli butigi kupile sreč
ne “kokakole”.

Naj povem o Se, de le v 
te li b u tig i so d rug i kupci 
uduobli druge buj majhane 
nagrade, premje.

SPETER

Ažla
Dobrojutro Sabrina
V m lad i d ru ž in i tle  v 

nasi vas teče spet zibiela an

v nji m iem o spie liepa čiči- 
ca, Sabrina. Rodila se je  v 
V idm e v nediejo  6. obrila 
an je  parnesla puno veseja 
m am i, L iliana Scuderin iz 
P e ta rn ie la  an ta tu , P ao lo  
V enturini - Zatto za parja- 
telje tle z naše vasi.

Zvestuo se bojo tolil njo 
an pomagal mami jo  varvat 
bratra Davide, ki miesca ju 
nija bo imeu danajst liet an 
Alex, ki le tisti m iesac jih 
dopune pa sedam.

R o jstv o  č ič ice  p o z d ra 
vljamo tudi mi an ji želmo, 
de bi kupe z bratracam  ra
sla zdrava an srečna.

Sarženta 
Smart v vasi

Bassano Zanaboni, klica
li pa so ga vsi Nino, je  za- 
pustu tolo dolino suzi. U- 
maru je  v videmskem Spita
le v 68. lietu starosti.

Takuo ki jasno  že prei- 
mak povie nie biu domačin, 
je  pa ušafu ženo v naših do
linah, v špietarskem kamu- 
nu. Ziveu je  an dielu puno 
liet tam v Genovi an v M i
lane. Ko je  Su v penzion je 
postroju hišo v Sarženti an 
tu je  živeu. V žalost je  pu

stu  ženo  A nno, k u n jad e , 
navuode an drugo žlah to . 
Njega pogreb je biu v Špie- 
tre v saboto 12. marca. Naj 
v mieru počiva.

SOVODNJE

Mašera 
Zbuogam Matilda

V sabo to  popudan smo 
p o sp re m ili na  n je  zad n ji 
poti našo vasnjanko M atil
de De Monte, uduovo Slun- 
der. Učakala je lepo starost, 
saj je  im iela 84 liet. M atil
de je  z nje družino živiela v 
naši vasi, dokler ko je  bla 
že v lietih je  šla cja h hčeri 
Anni v Milan an tam je  tudi 
u m a rla . V ž a lo s t i  p u šč a  
hčere  A nno, M ariag raz io  
an sinu C ira. Naj v m ieru 
počiva v domači zemlji.

_ b iS R E D N J £ ib_

Klinac 
16 .4 .96-16 .4.97 

Žalostna oblietinca
Je šlo mimo že ’no lieto 

odkar Guerrino Bergnach - 
Palotarju iz Klinca nas je za 
venčno  zapustu . Z veliko

ljubeznijo an žalostjo se ga 
sp o m in ja jo  žena E rnesta , 
hčere Mafalda an Diana, ze
ta Evelino an Paolo, navuo- 
di Enrico, Cristina, Sabrina 
an Marco, sestra Gusta, na- 
vuodi an vsa druga žlahta.

G u e rrin o  je  p u s tu  liep  
spomin vsiem tistim , ki so 
ga poznal. Biu je zlo gentil 
an d o b reg a  sarca . K ar je  
paršu kajšan v vas, njega hi
ša je  bla nim ar odparta za 
vse. Naj v mieru počiva.

S V ^ T L I E N A R ^

Kozca 
Praznik za tri otroke
V n e d ie jo  so im ie l v 

Kozci pravi senjam. An je 
glih takuo, saj se na gaja v- 
sak dan, de karstijo kupe tri 
o troke v eni sam i vasi. V 
Kozci pa se je tuole zgodilo 
an praznik je biu ne samuo 
za tri srečne družine pač pa 
za vso vas. Takuo so bli ve
se li, de so j im  še škam - 
pinjal. O karstil so adnega 
puoba M attia V enturini an 
dvie čeče: Laro Cesnich an 
Martino Lauretig. Trieba je 
reč, de tele cajte  cierku  v 
K o zc i je  z a p a r ta , k e r jo  
strojejo. Sevieda prostor za 
m aše an andohti im ajo. V 
niediejo pa tudi ker je bluo 
vreme jasno an toplo je bluo 
posebno  lepuo  an m aša s 
karstam je  bila na odpartem.

Cerco casetta in affitto 
(cucina, due cam ere, 
soggiorno, servizi) zona 
Faedis - San Pietro al 
Natisone.
R ich ied ere num ero  
telefonico in redazione.

V Ščiglah so zaparli oštarijo
NEDISKE DOLINE  

Kadar v Spietre 
je  biu “dištret”

Te narbuj velika dolina 
tle par nas je  tista nediška. 
Ce se peješ po nji iz Čedada 
pruoti Štupci, muoreš iti m i
mo Spietra, kjer je  biu an- 
krat okraj (d istret), kam ar 
so hodili ankrat naši te stari 
po “num erje” , kadar so bli 
koškrit.

Tuo je  bla nieka sorta lo
terije. Ce je  koškrit dobiu 
velik numer, je muoru dielat 
vič lie t sudat, če je  dobiu 
buj majhan, pa manj liet. So
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bli pa tudi tajšni numerji, da 
so bi riešeni sudaščine tisti, 
ki so jih  dobili. Med nedi- 
škimi an rečanskimi koškriti 
je  bla zmeraj prava uejska, 
kadar so paršli po numerje v 
Spietar.

Kadar so se ga napili so 
se začeli takuo tepst, takuo 
m la tit, da je  b iu  s trah  in 
groza. Ce je  bluo nediških 
konškritu vič ku rečanskih, 
so jih  fasali R ečanj, če je 
b luo  rečan sk ih  v ič , se je  
zgodilo pa narobe.

V ičkrat so nediški kon- 
škriti zalovili rečanske do 
Škrutovega, iz Carnegavar- 
ha so parhajal včasih takuo 
močni konškrit, de so otukli 
tudi tri ali štier rečanske.

Včasih se je  zgodilo, da 
je  bluo vič rečanskih kon
škritu an so zalovili Nedižu- 
ce do Petjaga an še napri.

R a jn ik  B epo  J u s s ig  iz 
Klenja, ki je učaku 105 liet 
ž iv ljen ja , nam  je  poviedu 
ankrat, kaj se mu je njemu 
zgodilo , kadar je  biu kon
škrit.

“ B iu sem  šv o h , š ib ak , 
slave rasti an kostituciona. 
Kadar sem paršu v Špietar 
pred kom išjon, ki je  opra- 
vjala vizito konškritam, sta 
sediela za mizo tudi naš šin- 
dak an m iedih. Začeu sem 
se slačit ku drugi, pa niesam 
biu še slieku jope, ko se je 
oglasu miedih an jau šinda- 
ku: “Ne stuojte mu pustit se 
s lač it, saj um arje prej ko 
pride dam u!” V idet me je 
muoru zlo slavega.

Nu, kaj se je potlè zgodi

lo? M iediha je  že vič liet 
zapustu tel sviet, tudi šinda- 
ka nie vič, jast pa sem šele 
tle!” se je  zarežu Bepo Jus
sig an kadar nam  je  pravu 
te lo  re s n ič n o  zg o d b o , je  
imeu 103 lieta!

(Matajur, 30. 4.77)

ČEDAD  
Nov sedež 

za Novi Matajur
V saboto 30. aprila smo 

uradno opdarli novo reda
kcijo , nov u fic ih  N ovega 
M atajurja, ki je  v ulica De 
R ubeis, 20, tle  v C edade. 
Paršlo je  puno bralcu, pred
stavniku političnega an kul
turnega življenja. Prisotne 
je  narp riet pozdravu prof. 
Paolo Petricig, ki puno po
m aga p ri u re jev an ju  tega 
našega časopisa, potem  pa 
o dgovorn i u redn ik  Iz ido r 
Predan - Dorič.

Zapieu je naš pevski zbor 
"Rečan”, zagodla sta pa An
ton Biritč an Ližo Jussa.

M ed d ru g im , D o rič  je  
jau: “ ...Nocoj uradno odpe- 
rjamo sedež Novega M ata
jurja, po resnici poviedano 
dielam o tu že od 15. okto
bra lanskega lieta. ... Dragi

beneški Slovenci, dragi bra- 
uci N ovega M atajurja , od 
vas je  puno odvisno, da se 
bo naš in vas časo p is  ra- 
zv iu . Tu je  dom  N o v eg a  
M a ta ju r ja  an je  tu d i vaš 
dom . Ko bo ta  p rih a ja li v 
Čedad, ne pozabite de vas 
tu čakamo. Pridite se pogo
varjati z nam, pam esita nam 
no v ice . P o v ie jte  nam , de 
nap išem o tuo, kar vam  je  
ušeč, kar vas zanima (inte
resa). D ielim o vsi kupe za 
pravi preporod an za resni
čno obnovo naše drage an 
liepe Benečije”.

PODBONESEC  
Sčigla 

So zaparli oštarijo
V n ed ie jo  24. ap rila  je  

Elda Raiz zapustila oštarijo 
v Sčiglah. Tisti dan je biu v 
oštariji par Nediži pravi se
njam.

Ljudje so paršli od vsieh 
kraju in Elda je točila pijačo 
zastonj. Vsi bomo pogrešili 
sim patično  E ldo, posebno 
pa Nediški puobi, ki so se 
zbieral v teli oštariji an zmi- 
e ra j p re p ie v a li naše  lepe 
slovienske piesmi.

(Novi Matajur, 1.5.77)

Dežurne lekarne / Farmacie di turno
OD 21. DO 27. APRILA 

Prapotno tel. 713022 - Tavorjana tel. 712181 
OD 19. DO 25. APRILA 

Cedati (Fontana) tel. 731163 
Ob nediejah in praznikah so odparte samuo zjutra, za ostali čas in 
za ponoč se more klicat samuo, če ričeta ima napisano »urgente«.

Miedihi v Benečiji
DREKA
doh. Lorenza Giuricin

Kras: v sredo ob 12.00 
Debenje: v sriedo ob 15.00 
Trinko: v sriedo ob 13.00

GRMEK

doh. Lucio Quargnolo 

H ločje:
v pandiejak ob 11.00 
v sriedo ob 10.00 
v četartak ob 10.30

doh. Lorenza Giuricin 

Hlocje:
v pandiejak ob 11.30 
v sriedo ob 10.30 
v petak ob 9.30 
Lombaj: v sriedo ob 15.00

PODBONESEC
P E D IA T R A  (z apuntamentam) 

doh. Flavia Principato 
Podbuniesac: 
v sriedo an petak 
od 10.00 do 11.30 
v pandiejak, torak četartak 
od 16.00 do 17.30 
tel. 726161 al 0368/3233795

doh. Vito Cavallaro

Podbuniesac:
v pandiejak od 8.30 do 10.00 
an od 17.00 do 19.00 
v sriedo, četartak an petak 
od 8.30 do 10.00 
v saboto od 9.00 do 10.00 
(za dieluce)
Carnivarh:
v torak od 9.00 do 11.00 
Marsin:
v četartak od 15.00 do 16.00

SOVODNJE
doh. Pietro Pellegriti 

Sauodnja:
v pandiejak, torak, četartak 
an petak od 10.30 do 11.30 
v sriedo od 8.30 do 9.30

SPETER
doh. Tullio Valentino 

Spietar:
v pandiejak an četartak 
od 8.30 do 10.30 
v torak an petak 
od 16.30 do 18. 
v saboto od 8.30 do 10.

doh. Pietro Pellegriti 
Spietar:
v pandiejak, torak, četartak, 
petak an saboto 
od 8.30 do 10.00 
v sriedo od 17.00 do 18.00

SREDNJE
doh. Lucio Quargnolo

Sriednje:
v torak ob 10.30 
v petak ob 9.00

doh. Lorenza Giuricin

Sriednje:
v torak ob 11.30 
v četartak ob 10.15

I494il4!rj=t
doh. Lucio Quargnolo

Gorenja Miersa:
v pandiejak od 8.00 do 10.30 
v torak od 8.00 do 10.00 
v sriedo od 8.00 do 9.30 
v četartak od 8.00 do 10.00 
v petak od 16.00 do 18.00

doh. Lorenza Giuricin
Gorenja Miersa:
v pandiejak od 9.30 do 11.00 
v torak od 9.30 do 11.00 
v sriedo od 16.00 do 17.00 
v četartak od 11.30 do 12.30 
v petak od 10.00 do 11.00

Guardia medica
Ponoč je »guardia medica«, od 
20. do 8. zjutra an od 14. ure v 
saboto do 8. ure v pandiejak.
Za Nediške doline: tel. 727282. 
Za Čedad: tel. 7081.
Za Manzan: tel. 750771.

Informacije za vse
Guardia medica

Za tistega, ki potrebuje 
miediha ponoč je na 
razpolago »guardia medi
ca«, ki deluje vsako nuoc 
od 8. zvičer do 8. zjutra 
an saboto od 2. popudan 
do 8. zjutra od pandiejka. 
Za Nediške doline se 
lahko telefona v Spieter 
na številko 727282.
Za Cedajski okraj v 
Čedad na številko 7081, 
za Manzan in okolico na 
številko 750771.

Ambulatorio di igiene

Attestazioni 
e certificazioni
v četartak od 9.30 do 10.30 
Vaccinazioni 
v četartak od 9. do 10. ure
Consultorio familiare

S PE TER

O stetric ia /G inecologia
v četartak od 11.00 do 
13.00;
Cedad. v pandiejak an 
sriedo od 8.30 do 10.30; 
z apuntamentam, na kor 
pa im penjative (tel. 
708556)
Psicologo: dr. Bolzon
v sriedo od 9. do 14. ure
Servizio  in ferm ieristico
Gorska skupnost Nedi
ških dolin (tel. 727565)

Kada vozi litorina
lž Čedada v Videm:
ob 6.10 *, 7.00, 7.26 * 
7.57, 97, 10., 11., 11.55 
12.29 *, 12.54, 13.27 * 
14.05, 16.05, 17., 18. 
19.08, 20., 22.10.(od pand 
do čet. an ob praznikih)

Iz V idm a v C edad:
ob 6.35 *, 7.29, 8.*, 8.32, 
9.32 *, 10.32, 1 1.30, 
12.32, 12.57 *, 13.30, 
14.08 *, 14.40, 16.37, 
17.30, 18.30, 19.40, 
21.50 (od pand. do čet. 
an ob praznikih), 22.40

* čez tiedan

Bolnica Cedad ........7081

Bolnica Videm .... 5521

Policija - Prva pomoč ....113

Komisarjat Cedad....731142

Karabinierji............. 112

Ufficio del lavoro .731451

INPS Cedad .700961

URES - INAC .730153

E N E L...............167-845097

ACI Cedad.............. .731987

Ronke Letališče..0481 -773224

Muzej Cedad.......... .700700

Cedajska knjižnica ..732444

Dvojezična šo la ..... .727490

K.D. Ivan Trinko .731386

Zveza slov. izseljencev ..732231

Dreka....................... .721021

G rm ek.................... .725006

Srednje................... .724094

Sv. Lenart............... .723028

Speter...................... .727272

Sovodnje................ .714007

Podbonesec........... .726017

Tavorjana............... .712028

Prapotno................. .713003

Tipana.................... .788020

Bardo...................... .787032

Rezija 0433-53001/2

Gorska skupnost... ..727281


